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AHLI-AHLI DEWAN RAKYAT 

Yang Amat Berbahagia Tuan Yang di-Pertua, Tun Mohamed Zahir bin Haji Ismail, 
S.S.M., P.M.N., S.P.M.K., D.S.D.K. J.M.N. . 

t. Yang Amat Berhormat Perdana Menteri, Dato Seri Dr. Mahathir bin Mohamad, 
D.K.(Brunei), D.K.(Perlis), D.K.(Johor), D.U.K., S.S.D.K., S.S.A.P., 
S.P.M.S., S.P.M.J., D.P. (Sarawak), D.U.P.N., S.P.N.S., S.P.D.K., 
S.P.C.M., S.S.M.T., D.U.M.N., P.I.S. (Kubang Pasu) 

Timbalan Perdana Menteri dan Monteri Dalam Negeri, Dato' Seri 
Abdullah bin Haji Ahmad Badawi, D.G.P.N., D.S.S.A., D.M.P.N., 
D.J.N., K.M.N., A.M.N., S.P.M.S. (Kepala Batas) 

Yang Berhormat Menteri Pengangkutan, Dato' Seri Dr. Ling Liong Sile, S.P.M.P., 
D.G.S.M., D.P.M.P. D.P.M.S. (Labis) 

Menteri Kerja Raya, Dato' Seri S. Samy Vellu, S.P.M.J., S.P.M.P., 
D.P.M.S., P.C.M., A.M.N. (Sungai Siput) 

Menteri Perusahaan Utama, Dato' Seri Dr. Lim Keng Yailc, 
S.P.M.P., D.G.P.N, D.P.C.M. (Bernas) 

Menteri Tugas-tugas Khas dan Menteri Kewangan, Tun Dato' Daim 
Zainuddin, D.G.S.M., S.S.M., S.P.M.S., D.H.M.S., S.S.A.P. 
(Merbok) 

Menteri Tenaga, Komunilcasi dan Multimedia, Datuk Amar Leo 
Moggie anak lrok, D.A., P.N.B.S. (Kanowit) 

Menteri Perdagangan Antarabangsa dan Industri, Dato' Seri Rafidah 
Aziz, S.P.M.P., S.P.M.T., D.P.M.S., A.M.N. (Kuala Kangsar) 

Menteri Pertahanan, Dato' Sri Mohd. Najib bin Tun Haji Abdul 
Razak, S.S.A.P, S.I.M.P., D.S.A.P., D.P.M.S., P.N.B.S., 
D.U.B.C.(T). (Pekan) 

Menteri Sains, Teknologi dan Alam Sekitar, Dato' Law Hieng Ding, 
P.N.B.S., K.M.N., P.B.S., P.B.J. (Sarikei) 

Menteri Luar Negeri, Datuk Seri Syed Hamid bin Syed Jaafar Albar, 
S.P.M.J., S.P.D.K., D.P.M.J., S.M.J., A.M.N. (Kota Tinggi) 

Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna , Tan 
Sri Dato' Haji Muhyiddin bin Haji Mohd. Yassin, P.l.S., B.S.l., 
S.M.J., P.S.M., S.P.M.J. (Pagoh) 

Menteri Kesihatan, Datuk Chua Jui Meng, D.l.M.P., S.l.M.P, S.M.J, 
P.l.S (Bakri) 

Menteri Perpaduan Negara dan Pembangunan Masyarakat, Dato' Dr. 
Siti Zaharah binti Sulaiman, D.S.A.P., D.l.M.P. (Paya Besar) 

Menteri Penerangan, Tan Sri Dato' Seri Mohd. Khalil bin Yaakob, 
P.S.M., S.S.A.P., S.l.M.P., D.S.A.P., J.S.M., S.M.P. (Kuantan) 

Menteri Kebudayaan, Kesenian dan Pelancongan, Dato' Abdul Kadir 
bin Haji Sheikh Fadzir, P.G.D.K., D.S.D.K., A.M.K. (Kulim-Bandar 
Baham) 

Menteri Sumber Manusia, Datuk Dr. Fong Chan Onn, D.M.S.M. 
(Selandar) 

Menteri Perumahan dan Kerajaan Tempatan, Dato' Seri Ong Ka 
Ting, D.P.M.P. (Pontian) 
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Yang Berhormat Menteri Pembangunan Usahawan, Dato' Seri Mohamed Nazri bin 
Abdul Aziz, D.M.S.M., A.M.P., B.K.T. (Chenderoh) 

" 

. " 

" 

Menteri Pembangunan Luar Bandar, Dato' Haji Azrni bin Khalid, 
D.P.M.P., S.M.P., P.J.K. (Padang B~sar) . 

Menteri Belia dan Sukan, Dato' Hishammuddin bin Tun Hussein, 
D.S.A.P., D.P.M.J. (Tenggara) 

Menteri di Jabatan Perdana Menteri, Tan Sri Bernard Giluk Dompok 
(Kinabalu) 

Menteri di Jabatan Perdana Menteri, Dato' Dr. Rais bin Yatim, 
D.S.N.S. (Jelebu) 

Menteri Pertanian, Datuk Effendi Norwawi (Kuala Rajang) 

Timbalan Yang di-Pertua, Dato' Haji Muhamad bin Abdullah, 
D.I.M.P., S.M.P., P.J.K. (Maran) 

Timbalan Yang di-Pertua, Datuk Lim Si Cheng, P.I.S. (Senai) 

Timbalan Menteri Penerangan Dato' Haji Mohd. Khalid bin Mohd. 
Yunus, D.S.N.S. (Jempol) 

Timbalan Menteri Luar Negeri, Datuk Dr. Leo Michael Toyad, 
P.G.D.K., J.B.S. (Mukah) 

Timbalan Menteri Kesihatan, Datuk Seri Ors. Suleiman bin 
Mohamed D.P.M.S., S.S.S.A(Titiwangsa) 

Timbalan Menteri Perumahan dan Kerajaan Tempatan, Datuk Peter 
Chin Fah Kui, P.G.B.K. (Miri) 

Timbalan Menteri Perdagangan Antarabangsa dan Industri, Dato' 
Kerk Choo Ting, D.P.M.P. (Taiping) 

Timbalan Menteri Kewangan, Dato' Chan Kong Choy, D.S.A.P., 
D.P.M.S. (Selayang) 

Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal 
Pengguna, Dato' S. Subramaniam, D.P.M.J., D.S.N.S., S.M.J. 
(Segamat) 

Timbalan Menteri Pertahanan, Datuk Mohd. Shafie bin Haji Apdal, 
P.G.D.K. (Sempoma) 

Timbalan Menteri di Jabatan Perdana Menteri Datuk Douglas Uggah 
Embas, P.G.B .. K., P.B.S., A.B.S., A.M.N. (Betong) 

Timbalan Menteri Kewangan, Dato' Dr. Haji Shafie bin Haji Mohd. 
Salleh, D.S.S.A., S.M.S., S.S.A., K.M.N. (Kuala Langat) 

Timbalan Menteri Dalam Negeri, Dato' Chor Chee Heung, D.S.D.K., 
A.M.N., J.P. (Alor Setar) 

Timbalan Menteri Tenaga, Komunikasi dan Multimedia, Datuk Tan 
Chai Ho, P.J.N., K.M.N., A.M.N. (Bandar Tun Razak) 

Timbalan Menteri di Jabatan Perdana Menteri, Dato' Hajah Shahrizat 
binti Abdul Jalil, D.I.M.P. (Lembah Pantai) 

Timbalan Menteri Pembangunan Luar Bandar, Dato' G. Palanivel, 
D.S.S.A., S.S.A., P.J.K. (Hulu Selangor) 

Timbalan Menteri Belia dan Sukan, Datuk Ong Tee Keat, P.J.N., 
S.M.S. (Ampang Jaya) 
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Yang Berhormat Timbalan Menteri Pengangkutan, Tan Sri Dato' Seri DiRaja Ramli 
bin Ngah Talib, P.C.M., S.P.C.M., A.M.N., J.P. (Pasir Salak) 

.. 

" 

Timbalan Menteri Pertanian, Dato' Seri Mohd. Sharjff bin Haji 
Omar, D.G.P.N., D.M.P.N., P,P.T. (Tasek Gelugor) 

Timbalan Menteri Sains, Teknologi dan Alam Sekitar, Dato' Zainal 
bin Dahalan, P.J.K., K.M.N., J.S.M., D.P.M.S. (Sabak Bemam) 

Timbalan Menteri Dalam Negeri, Dato' Zainal Abidin bin Zin, 
D.P.M.P., P.M.P. (Bagan Serai) . 

Muha Timbalan Menteri di Jabatan Perdana Menteri, Tengku Dato' 
Seri Azlan ibni Sultan Abu Bakar, S.P.T.J., D.S.A.S. (Jerantut) 

Timbalan Menteri Kerja Raya, Tuan Mohamed Khaled bin Haji 
Nordin P.l.S. (Johor Bahm) 

Timbalan Menteri Perusahaan Utama, Datuk Anifah Aman 
(Beaufort) 

Timbalan Menteri Tanah dan Pembangunan Koperasi, Dr. Tan Kee 
Kwong (Segambut) 

Timbalan Menteri Perpaduan Negara dan Pembangunan Masyarakat, 
Dr. Tiki anak Lafe (Mas Gatling) 

Timbalan Menteri Kebudayaan, Kesenian dan Pelancongan, Dato' 
Dr. Ng Yen Yen (Raub) 

Timbalan Menteri Sumber Manusia, Dr. Abdul Latiff bin Ahmad 
(Mersing) 

Timbalan Menteri Pendidikan, Dato' Hon Choon Kim, D.S.N.S. 
(Seremban) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Pertanian, Dato' Abu Bakar bin 
Taib, D.S.D.K., S.D.K., B.C.K., K.M.N., P.J.K. (Langkawi) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Dalam Negeri, Datuk Seri Abu 
Zahar bin Isnin, D.G.S.M., D.M.S.M., A.M.N. (Jasin) 

Setiausaha Parlimen di Jabatan Perdana Menteri, Puan Rajah 
Khamsiyah binti Yeop, P.P.T., A.M.N., A.M.P., P.M.P. (Gerik) 

Setiausaha Parlirnen di Jabatan Perdana Menteri, Datuk Haji Noh bin 
Haji Omar, D.M.S.M., K.M.N., A.S.A., P.J.K., J.P. (Tanjong 
Karang) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Pengangkutan, Tuan Ir. Donald 
Lim Siang Chai (Petaling Jaya Selatan) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Kerja Raya, Datuk Yong Khoon 
Seng, D.S.P.N., K.M.N. (Stampin) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Kewangan, Tuan Hashim bin 
Ismail, P.P.N., P.l.S. (Ledang) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Tenaga, Komunikasi dan 
Multimedia, Tuan Chia Kwang Chye (Bukit Bendera) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan 
Hal Ehwal Pengguna, Tuan Wong Kam Hoong, K.M.N. (Bayan 
Baru) 

Setiausaha Parlimen Kementerian Kesihatan, Tuan S. G. Sothinathan 
(Telok Kemang) 
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Yang Berhonnat Setiausaha Parlirnen Kementerian Tanah clan Pembangunan 
Koperasi, Dr. Robia binti Dato' Kosai (Muar) 

" 

" 

.. 

Setiausaha Parlirnen Kementerian Perpaduan Negara . dan 
Pembangunan Masyarakat, Dato' S, Veerasingam, P.M.P., A.M.P, 
A.M.N. (Tapah) 

Setiausaha Parlirnen Kementerian Pembangunan Usahawan, Datuk 
Rizalman bin Abdullah, P.G.D.K., J.P. (Tenom) 

Setiausaha Parlirnen Kementerian Pembimgunan Luar Bandar, Puan 
Hajah Rohani binti Haji Abdul Karim, P.B.S., P.P.B., (Santubong) 

Setiausaha Parlirnen Kementerian Pendidikan, Dato' Mahadzir bin 
Mohd. Khir (Sungai Petani) 

Setiausaha Parlirnen Kementerian Perclagangan Antarabangsa clan 
Industri, Tuan Fu Ah Kiow (Mentakab) 

Drs. Haji Abu Bakar bin Othman (Jerlun) 

Tuan Haji Abdul Fatah bin Haji Haron, S.M.K. (Rantau Panjang) 

Tun Abdul Ghafar bin Baba, S.S.M. (Batu Berendam) 

Tuan Haji Abdul Hadi bin Haji Awang (Marang) 

Tuan Haji Abdul Hamid bin Abdul Rahman (Sungai Benut) 

Tan Sri Dato' Seri Dr. Abdul Hamid Pawanteh, P.S.M., S.P.M.P. 
(Kangar) 

Dato' Haji Abdul Kadir bin Annuar, S.P.M.J., K.M.N., P.l.S., B.S.I., 
A.M.N. (Pulai) 

Tuan Abd. Rahman bin Yusof (Kemaman) 

Tan Sri Datuk Patinggi Abdul Taib Mahmud, S.P.M.J., S.P.M.T., 
S.S.S.A, S.S.A.P., S.S.D.K., P.S.M., S.P.M.B., D.G.S.M., P.K.C, 
D.P. (Kota Samarahan) 

Dato' Dr. Abdullah Fad.zil bin Che Wan, D.P.C.M., P.C.M. (Bukit 
Gan tang) 

Datuk Wira Abu Seman bin Haji Yusop, B.K.T., J.P., D.M.S.M., 
K.M.N., D.C.S.M. (Alor Gajah) 

Dato' Haji Ahmad Husni bin Mohd. Hanad.zlah, P.P.T., A.M.P . 
(Tambun) 

Datuk Ahmad Zahid bin Hamidi, D.M.S.M., P.P.T., P.J.K. (Bagan 
Datoh) 

Raja Dato' Ahmad Zainuddin bin Raja Haji Omar (Larut) 

Tuan Alexander Nanta Linggi, A.B.S. (Kapit) 

Tuan Alwi bin Jusoh (Pasir Puteh) 

Tuan Haji Amihamzah bin Ahmad (Lipis) 

Datu Amirkahar bin Tun Datu Haji Mustapha (Marudu) 

Tuan Haji Badrul Hisham bin Abdul Aziz, A.S.A. (Hulu Langat) 

Tuan Billy Abit Joo, K.M.N. (Hulu Rajang) 

Tuan Chang See Ten, P.l.S. (Gelang Patah) 

Tuan Haji Che Ghani bin Che Ambak, P.J.K. (Setiu) 
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Yang Berhormat Puan Chew Mei Fun (Petaling Jaya Utara) 

Puan Chong Eng (Bukit Mertajam) 

.. Tuan Chow Kon Y eow (Tan jong) 

Dato' Haji Fadzil bin Md. Noor, D.S.D.K. (Pendang) 

Tuan Fong Kui Lun (Bukit Bintang) 

Puan Fong Po Kuan (Batu Gajah) 

Tuan Goh Kheng Huat (Nibong Tebal) 

Dato Goh Siow Huat (Rasah) 

Dato' Dr. Hasan bin Haji Mohamed Ali, D.l.M.P., S.M.S. (Parit 
Buntar) 

Tuan Hassan bin Mohamed (Besut) 

Tuan Henry Sum Agong, A.K. (Bukit Mas) 

Dato' Hew See Tong, D.P.M.P., J.P. (Kampar) 

Dato' Ho Cheong Sing, P.M.P., A.M.N. (lpoh Barat) 

Tuan Hoo Seong Chang (Kluang) 

Tuan Husam bin Haji Musa (Kubang Kerian) 

Tuan Haji Ismail bin Noh (Pasir Mas) 

Tuan Jacob Dungau Sagan, J.B.S., K.M.N., P.P.B. (Baram) 

Dato' Dr. Haji Jamaludin bin Dato' Mohd. Jarjis, D.l.M.P., (Rompin) 

Dr. James Dawos Mamit, P.P.B., P.P.S. (Mambong) 

Tuan Jawah anak Gerang (Lubok Antu) 

Tuan Jimmy Lim Donald (Sri Aman) 

Tuan Joseph Mauh anak Ikeh (Selangau) 

Datuk Seri Panglima Joseph Pairin Kitingan, P.G.D.K., P.N.B.S., 
S.S.A.P., S.P.D.K. (Keningau) 

Tuan Joseph Salang anak Gandum (Julau) 

Tuan Juslie bin Ajirol, A.S.D.K. (Libaran) 

Dato' Kamarudin bin Jaffar, B.C.M, D.S.N.S. (Tumpat) 

Tuan Kerk Kim Hock (Kota Melaka) 

Tan Sri Dato' Dr. K.S. Nijhar, P.S.M., S.P.M.J., J.M.N. (Subang) 

Tuan Kong Cho Ha (Lumut) 

Datuk Lau Ngan Siew, A.D.K., K.M.N., P.G.D.K. (Sandakan) 

Tuan Lee Kah Choon (Jelutong) 

Puan Lim Bee Kau, A.M.K., B.K.M., P.J.K. (Padang Serai) 

Tuan Lim Hock Seng (Bagan) 

Tuan Liow Tiong Lai, S.M.P. (Bentong) 

Dato' Loke Yuen Yow, D.P.M.P., A.M.P. (Tanjong Malim) 

Tuan Mah Siew Keong (Teluk Intan) 

Tuan Haji Mahfuz bin Haji Omar (Pokok Sena) 
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Yang Berhormat Puan Hajah Mastika Junaidah binti Husin (Arau) 

Tuan Haji Mat Basir bin Rahrnat (Parit) 

Dr. Maximus Johnity Ongkili, A.S.D.K., J.P. (Bandau) 

Datuk Haji Mohamad bin Haji Aziz, P.N.J., S.M.J., K.M.N., P.l.S., 
B.S.I., A.M.N., P.P.N. (Sri Garling) 

Tuan Mohamad bin Sahu (Kuala Kedah) 

Tuan Mohamed Nasir bin Che Daud (K~ala Krai) . 
Tuan Mohamed Sayuti bin Said, P.P.T., P.J.K., P.P.N. (Kuala 
Selangor) 

Datuk Haji Mohd. Ali bin Haji Hassan, P.J.N., S.M.J., K.M.N., 
P.I.S., A.M.N., P.P.N. (Tebrau) 

Tuan Mohd. Amar bin Abdullah (Pengkalan Chepa) 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad (Jeli) 

Datuk Seri Panglirna Mohd. Salleh bin Tun Md. Said Keruak, 
P.G.D.K. (Kota Belud) 

Datuk Mohd. Sarit bin Haji Yusoh (Temerloh) 

Tuan Mohd. Yusoffbin Mohd. Nor, P.P.N., J.M.N. (Macbang) 

Dato' Mohd. Zain bin Omar, D.S.P.N., K.M.N., P.J.K, P.J.M., 
(Balik Pulau) 

Dato' Ir. Mohd. Zin bin Mohamed, D.P.T.J., J.P. (Shah Alam) 

Tuan Moktar bin Radin, A.D.K., A.S.D.K. (Kinabatangan) 

Tuan M. Shukrimun bin Shamsudin (Kuala Nerus) 

Tuan Muhamad bin Mustafa (Peringat) 

Tuan Haji Muhyidin bin Haji Abd. Rashid (Hulu Terengganu) 

Tuan Mustafa bin Ali (Dungun) 

Datuk Napsiah binti Omar (Kuala Pilah) 

Tuan Nasharudin bin Mat Isa (Yan) 

Tuan Ng Lip Yong (Batu) 

Datuk Osu bin Sukam, S.P.D.K., P.G.D.K., D.A. (Papar) 

Datuk Peter Tinggom anak Kamarau, P.P.B., P.P.C., K.M.N., 
P.N.B.S., J.B.S., A.M.N., P.B.S. (Saratok) 

Tuan Philip Benedict Lasimbang, A.S.D.K. (Penampang) 

Puan P. Komala Devi, P.P.T. (Kapar) 

Datuk Railey bin Haji Jeffrey, P.G.D.K., J.M.N. (Silam) 

Tuan Ramli bin Ibrahim (Kota Bharu) 

Muha Tengku Tan Sri Razaleigh Harnzah, D.K., P.S.M., S.P.M.K., 
S.S.A.P., S.P.M.S. (Gua Musang) 

Tuan Richard Riot anak Jaem (Serian) 

Tuan Robert Lau Hoi Chew, J.B.S., (Sibu) 

Tuan Ronald Kiandee, A.S.D.K. (Beluran) 
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Yang Berhormat Datuk Ruhanie bin Haji D.S.S.A., P.N.B.S., J.B.S. (Petra Jaya) 

Dr. Syed Azman bin Syed Ahmad Nawawi (Kuala Terengganu) 

.. 
" 

" 

" 

" 

" 

Tuan Taib Azamudden bin Md. Taib, J.B.S., A.M.N. (Baling) 

Tuan Tan Kok Wai (Cheras) 

Dr. Tan Seng Giaw (Kepong) 

Datin Paduka Dr. Tan Yee Kew, D.S.S.A (Kelang) 

Puan Teresa Kok Suh Sim (Seputeh) 

Tuan Thong Fah Chong (Ipoh Timur) 

Dato' Dr. Ting Chew Peh, D.P.M.S., D.P.M.P Ahmad, D.M.S.M., 
P.l.S. (Parit Sulong) 

Tuan Saupi bin Daud (Tanah Merah) 

Datin Paduka Rajah Seripah Noli binti Syed Russin, D.S.S.A 
(Sepang) 

Dato' Shahnon bin Ahmad, D.S.D.K., K.M.N. (Sik) 

Tuan Shaziman bin Abu Mansor, A.N.S. (Tampin) 

Tuan Shim Paw Fatt, J.P. (Tawau) 

Tuan Haji Siam bin Haji Kasrin, K.M.N., P.l.S. (Batu Pahat) 

Datuk Song Swee Guan, P.G.B.S. (Bandar Kuching) 

Dato' Suhaili bin Abdul Rahman, D.l.M.P., A.S.D.K. (Labuan) 

Puan Sukinam Domo (Batang Sadong) 

Datuk Seri Amar Dr. Haji Sulaiman bin Haji Daud, S.l.M.P., D.A.,. 
(Gopeng) 

Dato' Seri Tiong King Sing, D.S.S.A., J.P. (Bintulu) 

Dato' Tiong Thai King, (Lanang) 

Datin Seri Dr. Wan Azizah Wan Ismail (Permatang Pauh) 

Tuan Haji Wan Junaidi bin Tuanku Jaafar, J.B.S., P.B.S. (Batang 
Lupar) 

Tuan Wan Nik bin Wan Yussof (Bachok) 

Tuan Wilfred Madius Tangau, J.P., A.D.K. (Tuaran) 

Dato' Yap Pian Hon, D.P.M.S., A.M.N., P.J.K. (Serdang) 

Dr. Yee Moh Chai (Tanjong Aru) 

Datuk Yong Teck Lee, P.G.D.K., P.J.N. (Gaya) 

Datuk Dr. Haji Yusofbin Haji Yacob, P.G.D.K., A.D.K. (Sipitang) 

Datin Paduka Hajah Zaleha binti Ismail, D.P.M.S., S.M.S, K.M.N 
(Gombak) 

Tuan Zawawi bin Haji Ahmad (Padang Terap) 

Dato' Zulhasnan bin Haji Abdul Hamid bin Haji Othman, S.P.D.K., 
D.H.M.S., S.l.M.P., D.S.D.K., J.S.M., K.M.N., P.P.T 

Menteri Tanah Rafique, D.l.M.P., A.M.N. (Wangsa Maju) 
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MENTERl/TIMBALAN MENTERI (SENATOR) 

Yang Berhormat Menteri di Jabatan Perdana Menteri, Datuk Seri Panglima Dr.dan 
Pembangunan Koperasi, Tan Sri Datuk Kasitah Gaddam, P.S.M., 

. " 

P.G.D.K., J.S.M. . 

Menteri di Jabatan Perdana Menteri, Datuk Pandikar Amin Haji 
Mulia 

Menteri Pendidikan, Tan Sri Dato' Seri Musa bin Mohamad, P.S.M., 
D.P.M.N., D.P.C.M. 

Timbalan Menteri Pendidikan, Dato' Abdul Aziz bin Shamsuddin, 
D.M.S.M., D.P.M.S. 
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DEWAN RAKYAT 

PEGA W AI-PEGA WAI KANAN 
Setiausaha Dewan Rakyat 

Datuk Mohd. Salleh bin Haji Hassan 

Ketua Penolong Setiausaha 
Zamani bin Haji Sulaiman 
Haji Mustakin bin Saiamat 
Shahrorn bin Haji Hasan 

Penolong Setiausaha 
Haji Mustafa bin Abdul Rahman 

Ruhana binti Abdullah 
Riduan bin Rahmat 

JURUBAHASASERENTAK 
Ungku Fauzie bin Ungku A. Rahman 

Mazidah binti Mohamed 
Paizah binti Sallehudin 

BENT ARA MESYUARAT 
Mejar (B) Abdul Halim bin Haji Ali 

Mejar (B) Zakaria bin Salleh 
Mejar (B) Kamaruddin bin Abdullah 

PETUGAS-PETUGAS CAW ANGAN DOKUMENTASI 
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MALAYSIA 

DEW AN RAKYAT 

Selasa, 17 Oktober 2000 

Mesyuarat dimulakan pada pukul 10.00 pagi 

DOA 

[Tuan Yang di-Pertua mempenger~sikan Mesyuarat] 

JA WAP AN-JAW AP AN LISAN BAGI PERT ANXAAN-PERT ANYAAN 

1. Tuan Lee Kah Choon (Jelutong] minta Perdana Menteri menyatakan apakah 
basil kajian yang telah dijalankan oleh kerajaan dengan keperluan mewujudkan satu 
Akta Penghinaan Mahkamah (Contempt of Court Act) memandangkan kes kesalahan 
Contempt of Court kian meningkat. 

Menteri di Jabatan Perdana Menteri [Dato' Dr. Rais bin Yatim]: Tuan 
Yang di-Pertua, kerajaan masih menjalankan kajian yang mendalam berhubung dengan 
isu penghinaan mahkamah dan cadangan untuk mengadakan undang-undang khusus 
mengenainya memandangkan pandangan yang berbeza yang diterima dari pelbagai 
pihak serta pelbagai kepentingan yang terlibat dalam penggubalan tersebut. 

Datuk Wira Abu Seman bin Haji Yusop: Baru-baru ini dalam seminar 
berkaitan dengan membincangkan penggubalan Akta Menghina Mahkamah ini 
terdapat juga ada golongan-golongan yang tidak setuju untuk mewujudkan akta ini. 
Adakah masalah-masalah yang dapat dikenal pasti jika kita mewujudkan akta ini. 
Terdapat juga akta ini telah diwujudkan di beberapa negara termasuk di United 
Kingdom dan beberapa negara di Komanwel, adakah masalah yang timbul atas 
kewujudan akta ini. 

Dato' Dr. Rais bin Yatim: Tuan Yang di-Pertua, majlis yang dimaksudkan 
itu ialah Seminar Mengenai Penghinaan Mahkamah yang dianjurkan oleh Majlis 
Peguam dan seminar itu juga adalah dihadiri dan disertai oleh pelbagai pihak, antara 
lain oleh hakim, para peguam, pengamal undang-undang serta sektor yang terlibat 
dengan pendidikan undang-undang. Sebenamya tidak begitu banyak suara yang 
menentang penggubalan akta tersebut. Hanya timbul pandangan daripada pihak 
berkuasa mahkamah bahawa kononnya dengan penggubalan undang-undang itu tidak 
diperlukan lagi lantaran sudah cukup. Mengikut pendapat itu kedudukan undang
undang dari segi Common Law sudah mencukupi. Tetapi kerajaan berpendirian tegas 
dan ingin mendalami lagi hujah tersebut membandingkan dengan keadaan yang ada di 
United Kingdom dan negara-negara lain dalam Komanwel. Wajar diteliti Akta 
Menghasut Mahkamah atau Contempt of Court Act di United Kingdom tahun 1981, 
keadaan di India, di New Zealand, di Australia dan sebagainya. Setelah kajian 
mendalam dalam aspek-aspek tersebut kerajaan akan menyusun langkah-langkah 
mewujudkan undang-undang tersebut. 

Tuan Lee Kah Choon: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. Tindakan
tindakan penghinaan mahkamah telah diambil terhadap peguam dan orang ramai yang 
telah memfailkan sesuatu permohonan di mahkamah, menulis surat kepada hakim atau 
kepada pendaftar mahkamah ataupun menggunakan kes autoriti yang tertentu dan 
sebagainya. Nampaknya hakim mahupun peguam tidak pasti lagi batasan penghinaan 
mahkamah dan apakah prosedur yang akan digunakan dalam kes-kes ini. 
Memandangkan wujudnya keadaan yang dikatakan tadi, apakah tindakan segera atau 
stopgap measure, dengan izin. yang dicadangkan oleh kementerian untuk mengatasi 
keraguan di dalam profesion undang-undang khasnya clan orang ramai amnya terhadap 
kes-kes penghinaan mahkamah ini. 
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Dato' Dr. Rais bin Yatim: Tuan Yartg di-Pertua, sebagairnana dirnaklumkan 
bidang undang-undang menghina mahkamah adalah sesuatu yang amat luas dan ianya 
telah diamalkan serta dikuatkuasakan semenjak undang-undang Common Law lagi 
berkuat kuasa di United Kingdom serta di negara-negara Komanwel termasuk <ii 
Makysia. Dengan keadaan yang sedemikian, setela:h diteliti nas undang-undang 
menghina i:nahkamah pada keseluruhannya adalah didapati bahawa prinsip yang 
diutamakan ialah jika seseorang atau sesuatu pihak itu melanggar sama ada prosedur 
ataupun . hemah pengadilan ataupun pentadbiran keadilan, maka lunas mengambil 
tindakan penghinaan mahkamah adalah dijalankan. Perhitungan ini adalah dibuat oleh 
hakirn semasa membicarakan sesuatu kes. Oleh itu, apa-apa. asas yang dipastikan di 
mahkamah tidaklah terkawal oleh pihak lain. 

Oleh itu, prinsip yang terpenting nampaknya ialah prinsip supaya prosedur 
dan pentadbiran keadilan itu tidak dicabul. Sekiranya dicabul sama ada dalam bentuk 
kepercayaan rakyat terhadap sistem keadilan atau terhadap mahkamah sendiri, maka 
pihak berkuasa boleh menghadapkan seseorang itu kepada sistem dan procedure 
contempt of court ataupun penghinaan mahkamah. 

2. Dr. James Dawos Mamit (Mambong] minta Menteri Pendidikan 
menyatakan sama ada PTPTN memberi pinjaman kepada pelajar-pelajar yang 
mengikuti program-program francais daripada universiti-universiti tempatan di kolej
kolej swasta, dan jika diberi berapakah jumlah setahun bagi program diploma dan 
program ijazah. 

Setiausaha Parlimen Kementerian Pendidikan [Dato' Mahadzir bin 
Mohd. Khir]: Tuan Yang di-Pertua, Kementerian Pendidikan begitu prihatin terhadap 
masalah kewangan yang dihadapi oleh pelajar yang mengikut program francais 
daripada universiti tempatan dan di kolej-kolej swasta. Bagi sesi pengajian Mei 
2000/2001 Perbadanan Tabung Pendidikan Tinggi Nasional (PTPTN) telah 
menyediakan kemudahan pinjarnan kepada pelajar-pelajar tersebut. Kadar pinjaman 
yang ditawarkan ialah antara RM3,500 hingga RMS,000 bagi program diploma dan 
RM8,000 hingga RM20,000 bagi program ijazah pertama. 

Tuan Abd. Rahman bin Yusof: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. Baru
baru ini semasa lawatan Dr. Mahathir ke Chicago dan dalam ucapan beliau kepada 
pelajar-pelajar beliau mengatakan bahawa salah satu sebab penubuhan IPTS ialah 
untuk menjirnatkan wang keluar daripada negara ini. Jadi, daripada penjirnatan yang 
didapati daripada pelajar-pelajar ini ke luar negara maka duit-duit akan digunakan 
untuk membantu membiayai pelajar bumiputera di IPT A. Sa ya ingin bertanya berapa 
jumlah wang yang dijirnatkan basil daripada penubuhan IPTS dan berapa jumlahnya 
yang digunakan untuk membiayai pelajar bumiputera di IPTS dan IPT A. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tuan Yang di-Pertua, saya ucap ribuan 
terima kasih kepada Yang Berhormat kerana begitu prihatin dan mengikuti segala 
macam apa yang dikeluarkan oleh Dr. Mahathir dan beliau begitu berminat dengan Dr. 
Mahathir sehingga ke Chicago beliau begitu prihatin. Terima kasih saya ucapkan dari 
pihak parti Adil. 

Untuk menjelaskan mengenai dengan PTPTN berapakah jumlahnya, saya 
tidak dapat memberi angka-angka itu dengan tepat pada hari ini kerana soalan itu tidak 
disediakan terlebih dahulu oleh pihak Yang Berhormat diajukan sebagai soalan lisan. 
Waiau bagaimanapun, pada masa-masa yang akan datang kita dapat beritahu kepada 
Dewan ini sekiranya soalan itu disediakan terlebih awal, kerana saya perlukan satu 
maklumat dan butiran yang terperinci bagi menjawab soalan dari pihak Yang 
Berhormat. Terima kasih. 

Dr. James Dawos Mamit: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua, soalan 
tambahan. Kenapa program Pendidikan Jarak Jauh tidak diberi pinjaman daripada 
PTPTN. 

Tuan Yang di-Pertua: Yang Berhormat berkenaan dengan jarak jauh itu 
bagaimana. 
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Dr. James Dawos Mamit: Dalam Malaysia. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tuan Yang di-Pertua, mengenai dengan 
pelajar-pelajar yang mengambil ijazah melalui rancangan kita panggil. P~ndidikan 
Jarak Jauh (PJJ), itu bergantung kepada permoh,onan. Setiap permohonan, prioriti kita 

b ialah kepada mereka yang membuat diploma dan ijazah pertama. Bagi itu juga sedang 
kita memikirkan sama ada kita perlu beri ataupun tidak. Kebanyakan daripada mereka 
yang membuat program melalui PJJ ini adalah mereka yang sedang bekerja. Jadi, 
pertimbangan kita ialah kepada mereka yang benar-benar memerlukan wang daripada 
dana tersebut. 

3. Tuan Haji Ismail bin Noh (Pasir Mas] minta Menteri Pendidikan 
menyatakan adakah kementerian bersedia menimbang semula pemberian biasiswa 
kepada pelajar-pelajar di pusat pengajian tinggi sejajar dengan pertumbuhan ekonomi 
yang sedang meningkat sekarang ini. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tuan Yang di-Pertua, perlu dijelaskan 
pembiayaan pelajar di institusi pengajian tinggi di bawah tajaan Kementerian 
Pendidikan. Saya ulangi, di bawah tajaan Kementerian Pendidikan adalah dalam 
bentuk biasiswa. Kementerian Pendidikan tidak pemah memberhentikan pemberian 
biasiswa kepada pelajar-pelajar di IPT walaupun dalam keadaan ekonomi melesct. 
Pcrlu saya ingat di sini kepada rakan-rakan kita khususnya daripada parti PAS, kerana 
ke hulu kc hilir mereka tetap mengatakan bahawa kita telah memberhentikan biasiswa. 
Inilah kadangkala saya fikir kenyataan yang tidak kita rasa begitu baik sekali dan tidak 
tepat. 

{Soalan No. 4 - Y.B. Tuan Liow Tiong Lai (Bentong) tidak hadir} 

5. Tuan Haji Abdul Hamid bin Abdul Rahman (Sungai Benut] minta 
Menteri Kewangan mcnyatakan sebab cukai setem untuk pembiayaan hartanah yang 
dikenakan lebih tinggi oleh Sistem Perbankan Islam bcrbanding dcngan sistem 
konvensional pada hartanah yang sama nilainya dan apakah langkah-langkah yang 
diambil untuk penyelarasan masalah ini. 

Setiausaha Parlimen Kementerian Kewangan (Tuan Hashim bin Ismail]: 
Tuan Yang di-Pertua, kerajaan sangat peka terhadap masalah-masalah scbegini yang 
dapat mencacatkan pclaksanaan kaedah-kaedah sistem perbankan Islam. Tindakan 
berkesan sudah pun diambil sebagaimana yang diumumkan dalarn bclanjawan tahun 
lepas di mana semua surat cara produk perbankan Islam akan dikenakan duti setem 
yang sama dengan produk perbankan konvensional. 

Sehubungan ini, bayaran duti setem kc atas dokumen-dokumcn berkaitan 
pembelian hartanah mengikuti dokumen jual beli, pindah milik dan cagaran sama ada 
di bawah Skim Perbankan Islam atau konvensional telah dikcnakan duti setem pada 
kadar yang sama. Terima kasih. 

Tuan Lim Hock Seng: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. Saya mohon 
mengemukakan satu soalan, bolehkah Yang Berhormat menimbangkan supaya duti 
setem boleh dikecualikan jikalau hartanah itu dipindah alih antara bapa-anak atau 
isteri-suami kerana umur telah uzur hendak memindah hartanah mereka tetapi apabila 
hendak memindah mereka perlu membayar duti setem pula. 

Tuan Hashim bin Ismail: Terima kasih Yang Berhormat kerana 
menunjukkan minat terhadap Sistem Perbankan Islam ini. Sebenamya Yang Berhormat 
tadi minta supaya dikecualikan terus daripada pembayaran setem untuk perpindahan 
hakmilik bapa kepada anak dan sebagainya. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat 
bahawa sekarang ini kita masih belum lagi memikirkan perkara itu. Kita akan 
mempertimbangkannya. Kalau munasabah kita akan melaksanakannya. 

Tuan Haji Abdul Hamid bin Abdul Rahman: Terima kasih Tuan Yang di
Pertua, soalan tambahan. Saya ingin mengucap tahniah apabila Sistem Perbankan 
Islam ini telah dipertingkatkan dari masa ke semasa mengikut kehendak-kehendak 
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supaya lebih minat pengguna-pengguna yang menggunakan sistem perbankan secara 
Islam. Jadi, saya juga ingin mengucap tahniah kerana Sistem Perbankan Islam ini telah 
banyak menarik minat daripada negara-negara luar untuk mencontohi sistem yang telah 
begitu. berjaya diperkenalkan kepada negara kita. Jadi, saya ingin tahu daripada 
Setij_usaha Parlimen sejauh manakah sambutan daripada negara-negara lain yang mana 
adalCah mereka datang ke negara kita meminta panduan supaya Sistem Perbankan 
Islam ini diperkenalkan di seluruh dunia kerana ini melambangkan bahawa negara kita 
adalah negara Islam. Sekian, terima kasih. 

Tuan Yang di-Pertua: Yang Berhormat, soalan itu berlainan soal asal Yang 
Berhormat itu. Tak perlu jawablah. ' 

[Soalan No. 6 - Y.B. Puan Fong Po Kuan (Batu Gajah) tidak hadir} 

7. Tuan Haji Siam bin Haji Kasrin rBatu Pahat) minta Menteri Dalam Negeri 
menyatakan berapakah jumlah penjenayah yang dihukum buang daerah sejak 5 tahun 
lalu. Nyatakan daerah-daerah yang banyak menerima penjenayah yang dibuang 
daerah. 

Timbalan Menteri Dalam Negeri rDato' Chor Chee Heung): Tuan Yang 
di-Pertua, untuk makluman Ahli-ahli Yang Berhormat sejak tahun 1995 hingga 
September 2000, seramai 2,312 orang telah pun disekat ataupun dibuang daerah atas 
kesalahan jenayah. Daripada jumlah itu seramai 1,060 orang telah dikenakan tindakan 
di bawah Ordinan Darurat (Ketenteraman Awam dan Mencegah Jenayah) 1969, 
manakala 807 orang telah pun dikenakan tindakan di bawah Akta Kediaman Terhad 
1933 dan seramai 445 orang telah pun dikenakan buang daerah di bawah Akta 
Pencegahan Jenayah 1959. Di dalam tempoh berkenaan daerah-daerah Kuala Muda, 
Kulim, Baling, Kuala Selangor, Mersing, Kuala Pilah, Kuala Terengganu, Dungun dan 
Kuala Lipis adalah di antara daerah-daerah yang banyak menerima penjenayah. 

Waiau bagaimanapun, bilangan yang terlibat adalah terkawal iaitu di antara 8 
orang hingga 17 orang bagi satu-satu masa. Sekian. 

Tuan Haji Siam bin Haji Kasrin: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. 
Soalan tambahan saya, adakah Menteri Dalam Negeri menyedari dengan adanya 
penempatan mereka, mereka yang dihukum buang daerah di satu-satu tempat akan 
merubah sosiobudaya bagi kawasan berkenaan. Contohnya, daripada sebuah daerah 
yang aman dan tenteram kepada daerah yang kerap wujud perlakuan jenayah. Terima 
kasih. 

Dato' Chor Chee Heung: Tuan Yang di-Pertua, apa yang diperkatakan oleh 
Yang Berhormat memang saya memahami tetapi bagi menjawab soalan ini tidak 
semesti bila satu-satu tempat menerima beberapa orang penjenayah yang disekat maka 
tempat itu akan berubah daripada satu tempat yang aman menjadi satu tempat yang 
kacau-bilau penuh dengan kes-kes jenayah. Penjenayah-penjenayah ditempatkan di 
daerah-daerah tertentu memang sentiasa diawasi di bawah pengawasan pihak polis dan 
sentiasa harus melaporkan diri di balai polis. Gerak-geri mereka juga sentiasa diawasi 
tetapi saya tidak dapat memberi jaminan iaitu tidak ada masalah langsung. Ada juga, 
tetapi pada keseluruhannya masih terkawal. Sekian. 

Tuan Chow Kon Yeow: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. Bolehkah Yang 
Berhormat Timbalan Menteri memberitahu Dewan ini iaitu khususnya dalam tahun ini 
sampai bulan September, berapakah orang yang terlibat dalam pengedaran pil-pil 
ecstasy dan juga pengusaha-pengusaha mesin judi haram ini dikenakan di bawah 
ketiga-tiga akta ini. 

Dato' Chor Chee Heung: Tuan Yang di-Pertua, memandangkan Yang 
Berhormat telah pun meminta perangkaan bagi orang-orang yang terlibat dengan 
pengedaran pi! ecstasy dan mesin-mesin kuda. saya tidak dapat memberi angka sebab 
saya harus minta notis. Mengenai pengedaran pil-pil ecstasy saya ingin memberitahu 
bahawa melalui penguatkuasaan begitu ketat sekali, sejak tahun 1995 sehingga 
sekarang tidak kurang daripada 400 orang telah pun didakwa ke mahkamah dan sedang 
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menunggu proses keadilan. Itu sahajalah yang saya dapat beritahu. Sekian. 

8. Tuan Jacob Dungau Sagan (Baram] minta Menteri Pembangunan Luar 
Bandar menyatakan jumlah pekebun kecil getah serta purata pendapatan seorang 
pekebun kecil setahun bagi tiap-tiap negeri di seluruh Malaysia pada masa kini. 

t. Apakah langkah-langkah yang diambil oleh kerajaan bagi membantu menambahkan 
lagi pendapatan mereka pada masa depan. 

. Menteri Pembangunan Luar Bandar [Dato' Haji Azmi bin Khalid]: Tuan 
Yang di-Pertua, pada akhir tahun 1999, bilangan pekebun kecil getah adalah 
dianggarkan serarnai 259,393 orang dengan keluasan &29,930 hektar. Mengikut kajian 
RISDA pada tahun 1999, didapati purata jumlah pendapatan pekebun kecil daripada 
pelbagai sumber, saya ulangi, dari pelbagai sumber ialah sebanyak RM690 sebulan 
dengan purata pendapatan bulanan daripada getah sebanyak RM357 sebulan. 
Pendapatan daripada sumber lain ini termasuklah pemberian daripada anak-anak, kerja 
sampingan dan lain-lain. 

Bagi membantu nasib pekebun kecil, kerajaan telah menubuhkan 
jawatankuasa Kabinet mengenai cara-cara meningkatkllQ. pendapatan pekebun kecil 
iaitu Jawatankuasa MPPG. Antara langkah-langkah yang diambil ialah: 

(i) melibat pekebun kecil di dalam aktiviti ekonomi tambahan 
melalui Pakej Aktiviti Ekonomi Tambahan; 

(ii) mewujudkan Tabung Pembangunan Ekonomi Pekebun 
Kecil sebanyak RM 100 juta bagi membiayai aktiviti 
ekonomi tambahan pekebun kecil. 

Tuan Jacob Dungau Sagan: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua, soalan 
tambahan. Saya ucapkan syabas kepada kerajaan khususnya kementerian kerana begitu 
prihatin kepada kebajikan pekebun kecil getah kita dan juga kita dirnaklumkan tadi 
bahawa kementerian telah berusaha mengambil beberapa tindakan untuk meningkatkan 
lagi pendapatan mereka. Memandangkan harga getah sernasa adalah tidak begitu 
memuaskan, saya ingin tahu sejauh manakah kerajaan telah berjaya dalam usaha 
pelaksanaan langkah-langkah yang disebutkan itu dan adakah tindakan yang diambil 
itu meningkat lagi pendapatan pekebun kecil getah kita di seluruh negara. Sekian, 
terirna kasih. 

Dato' Haji Azmi bin Khalid: Tuan Yang di-Pertua, sememangnya kalau 
rnasyarakat luar bandar khasnya pekebun-pekebun kecil bergantung semata-mata 
kepada getah (dengan keadaan pasaran semasa) dan kalau dengan luas kawasan terlalu 
kecil, maka mereka yang berada dalam industri getah ini berada di tahap yang amat 
parah. Hanya mereka yang mempunyai kebun yang seluas tidak kurang daripada 10 
ekar dapat hidup dengan, (boleh dikatakan) lebih baik. Jadi, oleh kerana itu semua 
pekebun kecil yang terlalu kecil sedang dicari jalan bagairnana mereka ini dapat 
dibantu, dikeluarkan mereka daripada getah, kemungkinan dicantumkan mereka 
dengan pekebun-pekebun kecil yang lain dan dijadikan kebun-kebun ini sebagai apa 
yang dikatakan (memperkenalkan sistem) mixed farming yang boleh diusahakan secara 
kelompok ataupun secara yang diuruskan oleh badan-badan agensi tertentu. 

Jadi pada keseluruhannya, mereka yang benar-benar parah bukan sahaja 
dibantu daripada dana yang diwujudkan di bawah Kementerian Pembangunan Luar 
Bandar, bahkan mereka juga dibantu di bawah dana-dana yang diwujudkan di bawah 
Kementerian Pertanian dan kementerian-kementerian lain yang ada dalam kerajaan. 

Tuan Moktar bin Radin: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. Yang 
Berhormat Dato' Menteri, sedarkah kementerian ini bahawa penoreh-penoreh getah di 
Malaysia ini jika dibandingkan pendapatan mereka sekarang ini dengan 10 dan 15 
tahun yang lalu hampir serupa sahaja sehingga ada di kalangan pekebun-pekebun kecil 
khususnya penoreh-penoreh getah di RISDA dan sebagainya menyokong parti 
pembangkang kerana ketidakpuasan mereka terhadap kerajaan tidak boleh membantu 
untung nasib mereka. 
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Jadi, dengan usaha-usaha kementerian untuk menyeimbangkan pendapatan 
penoreh-penoreh getah ini dengan mempelbagaikan aktiviti ekonorni sampingan, 
apakah kementerian ini menyedari bahawa mungkin cetusan idea ini tidak begitu 
berkeHn kerana kalau berkesan, ianya telah mempertingkatkan ekonomi' dan 
peWapatan pekebun-pekebun kecil khususnya penoreh-penoreh getah ini. Mungkin 
ada satu pendekatan yang perlu kementerian ini usahakan untuk memastikan 
pendapatan-pendapatan pekebun-pekebun kecil penoreh getah ini dapat 
dipertingkatkan. [Tepukan oleh pihak pembangkang] [Ketawa] 

Dato' Haji Azmi bin Khalid: {Ketawa] Aha, ~da sokongan, terima kasih. 
Ini ada persamaan antara pembangkang dengan Barisan 'Nasional, terima kasih. 
[Ketawa] 

Tuan Yang di-Pertua, sememangnya antara cara-cara untuk mengeluarkan 
mereka daripada pendapatan yang begini kecil ialah untuk mengeluarkan mereka 
daripada industri getah. Jadi, ini diusaha secara bersungguh-sungguh, cuma pada ketika 
ini ada sedikit konflik iaitu pada umumnya ( dari segi makro) pendapatan kerajaan tiap 
tahun dari industri getah termasuk industri hiliran (termasuk kayu getah), industri 
perabot getah dan sebagainya adalah ·tinggi. Maka, di satu pihak kita mengatakan kita 
memerlukan adanya estet-estet getah tetapi di satu pihak kita mengatakan pengeluar 
getah (yang berasal di luar kawasan yang bukan daripada industri hiliran getah) adalah 
dalam keadaan yang tenat. Hanya mereka yang mengendalikan jumlah luas tanah yang 
besar akan mendapat pendapatan yang boleh dikatakan baik. 

Namun demikian, soalan Yang Berhormat sama ada keberkesanan itu dapat 
saya sebutkan, sama ada ianya sedang dilihat atau tidak, sememangnya pihak kerajaan 
telah pun mewujudkan satu jawatankuasa khusus yang dipengerusikan oleh Timbalan 
Perdana Menteri sendiri, dan kita bersidang amat kerap sekali - dalam lingkungan dua 
bulan atau tiga bulan sekali untuk mencari jalan, dan banyak cara yang telah dikesan 
bagi kita mencari jalan mengatasi masalah mereka. 

9. Dato' Dr. Hasan bin Haji Mohamed Ali [Parit Buntar) minta Menteri 
Pertanian menyatakan tentang pelbagai kesalahan tidak mematuhi undang-undang dan 
peraturan di kalangan nelayan di Kuala Kurau, Tanjung Piandang dan Bagan Tiang 
bagi tempoh 1995 hingga 2000 seperti berikut: 

(a) jenis-jenis pencabulan undang-undang itu dan jumlah 
denda yang telah dikenakan; dan 

(b) sama ada langkah-langkah mendenda telah mengurangkan 
insiden pencabulan undang-undang tersebut. 

Timbalan Menteri Pertanian (Dato' Seri Mohd. Shariff bin Haji Omar): 
Tuan Yang di-Pertua, jenis-jenis kesalahan tidak mematuhi undang-undang dan 
peraturan adalah seperti berikut: 

{i) menangkap ikan di perairan Pulau Pinang; 

(ii) memukat di kawasan larangan; 

(iii) memukat di luar waktu; 

(iv) tidak membawa lesen ke laut; 

(v) mengusahakan vessel tanpa lesen; 

(vi) bukan usaha sendiri; 

(vii) guna nelayan asing; 

(viii) tidak mempamerkan pin plate; dan 

(ix) ubahsuai bot. 

Sepanjang tempoh 1995 sehingga September 2000, sebanyak 391 kes 
tangkapan telah dilakLikan ke atas vessel-vessel menangkap ikan yang berasal dari 
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Pangkalan. Kuala Kurai, Tanjung Piandang dan Bagan Tiang yang melibatkan jumlah 
denda sebanyak RM440,000. Darijumlah tersebut 194 kes adalah masing-masing dari 
Pangkalan Kuala Kurau dan Tanjung Piandang dan 3 kes dari Pangkalan Bagan Tiang. 

Langkah mengenakan denda ini adalah sebagai peringatan kepad3 nelayan-
t. nelayan supaya mematuhi peraturan-peraturan yang ditetapkan. Tindakan ini telah 

berjaya membantu mengurangkan kes pencabulan undang-undang tersebut. Sebagai 
contoh, sehingga' bulan September 2000 hanya 39 bua'h vessel menangkap ikan dari 
Pangkalan Kuala Kurau, Tanjung Piandang dan Bagan Tiang yang ditahan. Bilangan 
ini agak kecil jika dibandingkan pada tahun 1999. iaitu sebanyak 81 kes dan 87 kes 
pada tahun 1997. • 

Dato' Dr. Hasan bin Haji Mohamed Ali: Terima kasih Tirnbalan Menteri. 
Daripada perangkaan yang diberikan saya ingin tahulah berapa banyak kes yang 
melibatkan nelayan besar ini, yang panjang bot mereka 20 kaki dan 10 tan itu dan 
berapa kes pula yang melibatkan nelayan pantai, nelayan pesisiran yang bot mereka 1 
tan dalam lingkungan 10 ka'ki itu. Sila. Pada rnasa yang sarna juga rnacam kata Yang 
Berhormat bagi Kinabatangan tadilah, nelayan-nelayan pun nampaknya sokong kita 
semua sekarang ini. Sekian. 

Dato' Seri Mohd. Shariff bin Haji Omar: Tuan Yang di-Pertua, saya 
tida'k mempunyai perangkaan yang terperinci mengenai dengan jenis pengusaha yang 
melakukan kesalahan. Walau bagairnanapun, kita akan membekalkan ma'klumat itu 
kepada Yang Berhormat tetapi kebanyakan kesalahan ini ialah dilakukan oleh 
pengusaha nelayan bot kanker yang sering menceroboh rnasuk ke perairan Pulau 
Pinang, ini kebanyakan ya. 

Kalau hendak katakan nelayan tidak sokong kerajaan, saya ingat adalah tidak 
benar kerana bayak kawasan yang merupakan kawasan nelayan masih tetap bersyukur 
kerana kerajaan arnat prihatin kepada masalah mereka dan kerajaan terus membantu. 
[Beberapa Ahli Yang Berhormat Pembangkang menyampuk] 

Tuan Yang di-Pertua: Yang Berhormat ... Yang Berhormat ... Yang 
Berhormat ... cukuplah, cukuplah itu. [Beberapa orang Ahli Yang Berhormat masih 
bangun untuk mengemukakan soalan tambahan] 

Tadi ada seorang sahaja bangun tadi, cukuplah. [Ketawaj 

10. Puan Sukinam Domo (Ba tang Sadong] minta Menteri Perumahan dan 
Kerajaan Tempatan menyatakan status pelaksanaan projek rumah kos rendah dari 
aspek: 

(a) bilangan yang sudah dibina berbanding dengan bilangan 
yang sudah dijual; dan 

(b) masalah penjualan/pembelian dan kemampuan pembeli 
membayar kos rumah tersebut walaupun secara ansuran. 

Timbalan Menteri Perumahan dan Kerajaan Tempatan (Datuk Peter 
Chin Fah Kui]: Tuan Yang di-Pertua, 

(a) sehingga Jun 2000 yang lalu, sebanyak 595,519 unit rumah 
kos rendah telah siap dibina di seluruh negara dan daripada 
itu hanya 5,577 unit rumah kos rendah yang tidak dapat 
terjual pada Jun 2000. Daripada angka ini jelas 
menunjukkan peratusan rumah kos rendah yang masih tidak 
terjual ialah hanya 0.94%; 

(b) secara umumnya di antara sebab rumah kos rendah yang 
tidak dapat dijual ialah lokasi projek yang berjauhan 
daripada prasarana, jenis rumah yang kurang memenuhi cita 
rasa pembeli dan masalah kelayakan pinjaman pembiayaan 
akhir (end financing) bagi pembeli rumah kos rendah. 
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Waiau bagaimanapun, kerajaan akan terns berusaha clan 
bekerjasama dengan agensi-agensi di negeri-negeri supaya 
rurnah-rumah yang tidak terjual itu dapat dijual kelak. 
Sekian. 

~ Dr. Tan Seng Giaw: Tuan Yang di-Pertua, soalan tambahan. Daripada 
jawapan Yang Berhormat tadi ada sebahagian itu boleh diterima tetapi sebahagian lain 
tidak boleh. Tidak boleh kerana tidak terangkan. Tuan Yang di-Pertua, daripada 
rancangan pihak kerajaan daripada tahun 1996 sehingga 2000, adakah Yang Berhormat 
sedar bahawa matlamat untuk mencapai rumah kos rendahnya ialah 60,000 unit bagi 
pihak awam clan 140,000 unit untuk pihak swasta. Peranisah telah dicapai sekarang, 
bolehkah Yang Berhormat terangkan kerana seringkali jawapan itu tidak menepati, 
tidak jitu, tidak sesuai dan hari ini saya berharap Yang Berhormat dapat menyesuaikan 
jawapan daripada pihak kementeriannya supaya kita tahu keadaan yang sebenamya. 
Bolehkah matlamat ini dicapai pada akhir tahun ini, ada dua bulan lagi. 

Datuk Peter Chin Fah Kui: Terima kasih, Tuan Yang di-Pertua. Kita 
hendak lihat lagi soalan ini, apa yang ditanya oleh Yang Berhormat bagi Batang 
Sadong. Bukan yang hendak ditanya oleh Yang Berhormat tadi. 

Kalau hendak minta saya jelaskan sama ada sasaran itu sudah dicapai, itu 
yang lain, yang sekarang Yang Berhormat tanya saya boleh jawab. Janganlah sebut 
saya selalu tidak jawab apa yang ditanya oleh Yang Berhormat di dalam Dewan ini. 
Baiklah, [Disampuk] ...... . 

Tuan Yang di-Pertua: Cukuplah. 

Datuk Peter Chin Fah Kui: Tuan Yang di-Pertua, ..... 

Dr. Tan Seng Giaw: Jawapan tidak sesuai. Saya hendakkan jawapan yang 
sesuai dengan soalannya. 

Tuan Yang di-Pertua: Cukup, cukuplah ya. Ya. 

Datuk Peter Chin Fah Kui: ..... bagi Rancangan Malaysia Ketujuh ini, 
sasaran ialah 200,000 unit rumah kos rendah. Buat masa sekarang dari angka-angka 
yang telah kita capai clan terima daripada negeri-negeri dan agensi-agensi berkenaan, 
kita sudah sampai 92%. Ini bermakna hanya dua tiga bulan lagi kita akan berakhir 
dalam Rancangan Malaysia Ketujuh dan kita akan terima angka-angka yang terakhir. 
Tetapi buat masa sekarang kita belum tahu sama ada kita dapat mencapai 100% kah 
atau kurang daripada sasaran itu. 

Saya harap Yang Berhormat boleh tanya saya dalam tahun 2001 nanti 
[Ketawa] dan saya akan umumkan sama ada kita capai atau tidak. Sekian. 

Datuk Haji Mohd. Ali bin Haji Hassan: Buka songkok baru nampak, Tuan 
Yang di-Pertua. 

Saya hendak tanya pihak kerajaan setuju atau tidak atas pandangan saya, 
sekarang kita tahulah rumah-rumah murah ini masalah bayaran bulanannya tinggi, 
interest pun tinggi. 

Jadi, boleh atau tidak kerajaan kaji semula supaya memudahkan pembeli 
khasnya rumah murah, peratus yang dikenakan oleh bank, barangkali 5% turun kepada 
3% dan kakitangan kerajaan daripada 4% kepada 2% kerana masalah yang timbul ini 
kalau umur tinggi, tidak boleh hendak pinjam bank. Kalau hendak pinjam, bayar 
tinggi, jadi tidak dapat penyelesaian. 

Jadi, dalam masalah kos sara hidup makin tinggi. Jadi, tentang bayaran 
bulanan untuk memberi peluang kepada rakyat dan kakitangan kerajaan dapat rumah, 
kita kaji semula bayaran bulanan ini dengan diturunkan bayaran interest kepada 
pembeli. Terima kasih. 

Datuk Peter Chin Fah Kui: Yang Berhormat, terima kasih. Kalau kita lihat 
dari segi kelayakan sebenamya pihak yang mendapatkan gaji atau pendapatan bulanan 
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lingkungan RMl,750 sampai RMl,250, kalau gaji adalah dalam bracket ini, dengan 
izin, saya rasa tidak ada masalah bagi mereka untuk mendapat pinjaman bagi rumah 
kos rendah kerana rumah kos rendah ini termahal di negara kita ialah di bandar-bandar 
besar seperti Kuala Lumpur, di mana dia punya barga yang tertinggi ialah RM42,000. 

Kalau kita bendak bincang, dilihat di tempat luar bandar, ianya hanya 
RM25,000. Kalau RM25,000 itu bayaran ansuran itu adalah amat rendah, hanya 
RM125.00 sebulan adalah amat rendah. Kalau kita hendak bincang tentang sama ada 
kita boleh lanjutkan masa itu, untuk makluman Ahli Yang Berhormat kebanyakan 
bank-bank atau institusi kewangan sekarang m!!nawarkan kepada mereka yang 
meminjam untuk rumah kos rendah ini, dia punya · maksimum tahun yang boleh 
digunakan ialah 25 hingga 30 tahun. 

Ini terpulang kepada umur si peminjam itu, kalau umur naik memang jangka 
masa untuk membayar pinjaman itu adalah pendek. Tetapi masalabnya ialah banyak 
yang tidak layak lagi, kalau hendak pinjam dari bank-bank dan institusi kewangan 
mereka tidak layak, sebab pendapatan adalab terlalu rendah, tidak cukup untuk mereka 
menanggung bayaran ansurannya. 

Oleh sebab itulab hari ini kita gunakan cara yang lain, iaitu kita mendirikan 
rumab kos rendah untuk disewa kepada golongan ini yang tidak dapat meminjam dari 
bank-bank atau institusi-institusi kewangan. 

[Soalan No. 11 - Y.B. Tuan Robert Lau Hoi Chew [Sibu] tidak hadir} 

[Soalan No. 12 - Y.B. Dr. Maximus Johnity Ongkili [Bandau] tidak hadir] 

13. Datuk Ruhanie bin Haji Ahmad (Parit Sulong] minta Perdana Menteri 
menyatakan peratusan pencapaian bumiputera menerusi Dasar Ekonomi Baru/Dasar 
Pembangunan Nasional dalam bidang sosioekonomi yang telah dicapai sebingga hari 
ini. Adakah pencapaian tersebut telah menggugat pertumbuhan bukan bumiputera di 
bidang yang sama. 

Menteri di Jabatan Perdana Menteri (Tan Sri Bernard Giluk Dompok]: 
Tuan Yang di-Pertua, usaba kerajaan dalam merapatkan jurang penyertaan di antara 
bumiputera dan bukan bumiputera dalam ekonomi negara menerusi Dasar Ekonomi 
Baru dan Dasar Pembangunan Nasional dibuat melalui strategi pertumbuhan yang 
mapan dan berterusan. 

Prinsip ini penting bagi memastikan mana-mana kaum tidak merasa 
diketepikan dalam merebut peluang pertumbuhan secara bersama. Secara umumnya 
penyertaan bumiputera dalam ekonomi negara telah menunjukkan peningkatan yang 
ketara berbanding dengan penyertaan mereka di awal tahun 70-an. Misalnya, dari segi 
pemilikan ekuiti modal saham sektor korporat, pemilikan bumiputera telah meningkat 
daripada 2.4% pada tahun 1970 kepada 20.4% pada tahun 1998. Dalam tempoh yang 
sama, pemilikan bukan bumiputera juga meningkat daripada 32.3% kepada 41.1%. 
Dari segi guna tenaga pula, menunjukkan guna tenaga bumiputera telah berkembang 
pada kadar 2.5% setahun dalam tempoh berkenaan. Manakala guna tenaga bukan 
bumiputera pula sebanyak 3.7% setahun. 

Dalam bidang profesional peningkatan guna tenaga bumiputera adalah 
sebanyak 10% setahun dalam tempoh 1991 hingga 1998 dan bukan bumiputera pula 
sebanyak 7.8% setahun. Usaha kerajaan dalam pembasmian kemiskinan juga telah 
dapat mengurangkan kadar kemiskinan di kalangan semua rakyat Malaysia daripada 
49.3% pada tahun 1970 kepada 16.5% dalam tahun 1990 dan 6.1% pada tahun 1997. 

Kesan daripada pelaksanaan program secara fokus kepada golongan termiskin 
terutamanya dalam tempoh Dasar Pembangunan Nasional telah dapat mengurangkan 
kadar kemiskinan di kalangan rakya t termiskin daripada 3. 9% pada tahun 1990 kepada 
1.4 % pada tahun 1997. 

Dalam tempoh 1991 hingga 1997, pendapatan purata isi rumah bumiputera 
telah meningkat daripada RM940 pada tahun 1990 kepada RM2,038 pada tahun 1997, 
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manakala bagi isi rumah Cina dan India, inasing-masingnya meningkat daripada 
RMl,631 dan RMl,209 kepada RM3,737 dan RM2,896 masing-masing dalam tempoh 
yang sama. Kadar peningkatan pendapatan di kalangan isi rumah bukan bumiputera 
adalah Iebih tinggi berbanding dengan bumiputera. Dalam tempoh I 991 hingga 1"997, 
penaapatan purata isu rumah bukan burniputera meningkat pada kadar I I. 7% setahun 
berbanding dengan Cina dan India masing-masingnya sebanyak I2.6% dan 13.3% 
setahun. 

Tuan Yang di-Pertua, peningkatan penyertaan dan taraf sosioekonomi 
burniputera dalam ekonomi negara adalah basil usaha gig\h kerajaan dan masyarakat 
bumiputera sendiri khususnya melalui pelaksanaan program-program di bawah Dasar 
Ekonomi Baru yang telah menyediakan peluang dan bantuan kepada bumiputera bagi 
membolehkan mereka bersama-sama dengan masyarakat bukan bumiputera untuk 
merebut peluang yang wujud dalam ekonomi negara. 

Kemajuan yang dicapai ini telah berhasil meningkatkan perpaduan negara dan 
menjadikan Malaysia sebagai sebuah negara yang berjaya dan stabil. 

Datuk Ruhanie bin Haji Ahmad: Tuan Yang di-Pertua, saya mengucap 
syukur kepada Allah S.W.T kerana butiran-butiran yang dihuraikan adalah indikator 
bahawa sebenamya Dasar Ekonomi Baru bukannya dasar yang menindas. 

Waiau bagaimanapun, saya ingin mendapat penjelasan daripada Yang 
Berhormat Menteri adakah benar bahawa sejak berlaku penurunan ekonomi atau 
economic recession, dengan izin, baru-baru ini maka pemegangan ekuiti bumiputera 
telah pun menurun secara drastik dan per kapita income ataupun pendapatan per kapita 
bumiputera kalau dibanding dengan bukan burniputera juga menghadapi nasib yang 
sama. Minta penjelasan. Terima kasih. 

Tan Sri Bernard Giluk Dompok: Tuan Yang di-Pertua, saya tidak 
mempunyai angka-angka yang terperinci mengenai penurunan ini tetapi apa yang 
ketara ialah sejak krisis ekonomi negara yang melanda negara kita ini, ada penurunan 
di antara pegangan saham daripada warganegara Malaysia iaitu pemegang saham itu 
berpindah kepada syarikat-syarikat asing dan kepada syarikat-syarikat bukan 
bumiputera. 

Jadi, ke semua ini adalah penurunan sedikit dan pada ketika ini saya tidak 
mempunyai angka dan apabila saya mendapatkan angka ini saya akan memberikan 
Ahli Yang Berhormat. 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: Terima kasih, Tuan Yang di
Pertua dan Yang Berhormat Menteri. Di dalam banyak program yang dilaksanakan 
oleh kerajaan mengikut maklumat yang disampaikan oleh Yang Berhormat Menteri, 
kenaikan pendapatan isi rumah mengikut kaum umpamanya, Melayu pada tahun 1990 
sehingga 1998- I 1% ..... . 

Tuan Yang di-Pertua: Yang Berhormat, tidak payah dibaca semula ya. 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: ... tetapi saya hendak bertanya ... 

Tuan Yang di-Pertua: Ya. 

Tuan Mohd. A pan di bin Haji Mohamad: ..... kenapakah dalam sebegitu 
banyak program yang dijalankan masih kenaikan pendapatan isi rumah Melayu hanya 
11% berbanding dengan Cina 12.6% dan India 13.3%. Apakah rancangan-rancangan 
tambahan untuk menyeimbangkan purata kenaikan pendapatan ini. Sekian, terima 
kasih. 

Tan Sri Bernard Giluk Dompok: Tuan Yang di-Pertua, Dasar Ekonomi 
Baru ini adalah satu dasar yang telah diciptakan oleh kerajaan. Yang pertamanya, 
dengan izin, to reduce a11d eve11tuani· eradicate poverty by raising income levels and 
increasing employment opportunities for all Malaysians irrespective of race. 

Yang keduanya. to accelerate the process of restructuring Malaysian society 
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to correct economic inba/ances so as to reduce and even to eliminate the identification 
of race with economic function. 

Jadi, dasar yang dipegangkan oleh kerajaan ini adalah untuk mempe~besarkan 
· ekonorni ataupun increase the economic cake, .supaya semua akan dapat sebahagian 

'- daripada economic cake ini dan bukan semata-mata untuk membantutkan pertumbuhan 
di mana-mana golongan masyarakat di negara kita Malaysia ini. 

Jadi, saya fikir apa yang dicapai sekarang ini adalah baik sekali oleh kerana 
ada peningkatan daripada ekonomi kaum bumiputera dan bukan burniputera. Dan 
sekarang ini saya telah difahamkan Majlis PenasiharEkonorni Negara sedang berbahas 
tentang polisi-polisi kerajaan yang telah dilakukan ketika ini dan mungkin mereka akan 
menyampaikan kepada kerajaan apa dia pendapatan daripada Majlis ini. Dan ke semua 
ini kita ambil kira lagi dalam penggubalan satu dasar akan datang ....... . 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: Tuan Yang di-Pertua, langkah
langkah untuk seirnbangkan. Minta langkah-langkah untuk seirnbangkan. [Disampuk] 

Tuan Yang di-Pertua: Ya, ya sila teruskan Yang Berhormat. 

Tan Sri Bernard Giluk Dompok: Tuan Yang di-Pertua, proses untuk 
menyeirnbangkan jurang ini adalah satu proses yang tidak dilakukan serta-merta. Ia 
mengambil tempoh untuk dasar kerajaan ini dapat mempercepatkan perseirnbangan 
jurang perbezaan. 

Tuan Yang di-Pertua: Ya. 

Tan Sri Dato' Seri Dr. Abdul Hamid Pawanteh: [Bangun] 

Tuan Yang di-Pertua: Yang Berhormat, ya. 

Tan Sri Dato' Seri Dr. Abdul Hamid Pawanteh: Saya ingin bertanya 
kepada Yang Berhormat Menteri sama ada beliau bersetuju bahawa gambaran keadaan 
dan juga langkah-langkah akan lebih jelas apabila kerajaan menerima laporan MAPEN 
II daripada Majlis Perundingan Ekonomi Negara yang disertai oleh setiap golongan 
dan lapisan mewakili masyarakat Malaysia kecuali pihak-pihak tertentu yang tidak sudi 
dan tidak rela menganggotainya. Terima kasih. [Tepuk] 

Tan Sri Bernard Giluk Dompok: Tuan Yang di-Pertua, saya memang 
setuju bahawa apabila Majlis ini menyiapkan laporan mereka dan dikemukakan kepada 
kerajaan, ke semuanya akan diberi penelitian dan mungkin mereka ini telah berbincang 
telah masalah perlaksanaan dasar dalam tempoh yang lalu dan program-program yang 
perlu digunakan pada masa yang akan datang. 

14. Tuan Chang See Ten (Gelang Patah] minta Menteri Kewangan menyatakan 
bilangan kes majikan tidak membayar caruman KWSP pekerja walaupun gaji pekerja 
telah dipotong untuk caruman KWSP bagi tahun 1998, 1999 hingga 30 September, 
2000 dan tindakan yang lebih berkesan akan diambil untuk menjaga kepentingan para 
pekerja dalam kes-kes tersebut. 

Timbalan Menteri Kewangan (Dato' Chan Kong Choy]: Tuan Yang di
Pertua, setakat 30 September 2000, daripada 313,79 majikan berdaftar didapati 16,601 
majikan atau 5.28% telah gaga) mencarum berbanding 14,742 atau 4.87% daripada 
302,640 majikan berdaftar yang gagal mencarum pada tahun 1999. 

Pada tahun 1998, sebanyak 23,409 atau 7.87% daripada 297,587 majikan 
berdaftar gagal mencarum kepada KWSP. Menurut KWSP sebahagian besar iaitu 90% 
daripada majikan yang gagal mencarum telah membuat potongan gaji pekerja untuk 
caruman KWSP tidak membayar kepada KWSP. 

KWSP mengambil perhatian yang serius terhadap majikan yang gagal 
mencarum. Jentera penguatkuasaan KWSP sentiasa memastikan majikan membayar 
caruman menurut Akta KWSP 1991. 

KWSP menggunakan sistem maklumat komputer untuk mengawasi bayaran 
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bulanan majikan dan mengenal pasti majikan-majikan yang gagal mencarum. Kes-kes 
majikan yang gagal mencarum secara automatik akan disalurkan oleh sistem komputer 
kepada pegawai-pegawai pemeri.ksa untuk tindakan penyiasatan. Selain men~esan 
majikan yang gagal mencarum melalui sistem komputer, KWSP juga membuat 
penfhi.ksaan mengejut di premis-premis perniagaan untuk memastikan majikan yang 
patut mencarum adalah berdaftar dengan KWSP serta membayar caruman yang tepat 
bagi semua saraan untuk semua pekerja mereka. 

Pada tahun 1999, KWSP telah melawat 142,109 premis perniagaan dan 
didapati 1.12% ataupun 1,598 majikan tidak mendaftar' dengan KWSP. Semasa 
siasatan jikalau didapati majikan gagal mencarum, taksiran caruman tertunggak akan 
dibuat oleh pemeriksa dan majikan diberi tempoh 1 minggu untuk menjelaskan 
caruman tertunggak yang ditaksirkan. Kes majikan yang tidak menjelaskan caruman 
tertunggak dalam tempoh 1 minggu akan difailkan di mahkamah untuk didakwa di 
bawah seksyen 43(2) Akta KWSP 1991. Bilangan majikan yang didakwa 
sepanjang tahun 1999 adalah 4,024 kes berbanding dengan 3,378 kes pada tahun 1998 
dan 1,672 kes pada tahun 1997. 

Langkah-langkah dan tindakan tegas bagi menangani majikan gagal 

mencarum yang dikesan melalui sistem komputer dan pemeriksaan di premis bertujuan 

memastikan supaya majikan-majikan tidak mengabaikan tanggungjawab mereka 

terhadap kepentingan dan kebajikan pekerja-pekerja mereka. Bilangan majikan yang 

disabitkan di mahkamah pada tahun 1997 adalah 788 dengan jumlah denda RMl.33 

juta. Pada tahun 1998 ialah 114 majikan dengan jumlah denda RMl.82 juta dan pada 

tahun 1999 ialah 1,196 majikan dengan jumlah denda RM2.68 juta. Manakala pada 

tahun 2000, setakat 31 Ogos ialah 768 majikan denganjumlah denda RMl.77 juta. 

Jika caruman tertunggak masih tidak dapat dipungut melalui tindakan 
pendakwaan, tindakan sivil berasingan akan diambil terhadap pengarah syarikat 
ataupun rakan kongsi di bawah seksyen 46 Akta KWSP 1991 supaya membayar semua 
caruman dan dividen yang tertunggak. Seksyen 43(2) Akta KWSP 1991 juga 
menetapkan hukuman terhadap majikan yang gagal mencarum yang disabitkan di 
mahkamah ialah penjara selama suatu tempoh yang tidak melebihi 3 tahun atau denda 
tidak melebihi RMI0,000 atau kedua-duanya. 

Tuan Chang See Ten: Tuan Yang di-Pertua, soalan tambahan. Adakah 

pihak Kementerian Kewangan akan ada rancangan untuk meminda Akta KWSP tahun 

1991 supaya dapat mengadakan hukuman yang lebih tinggi atau berat kepada majikan 

yang gaga! membayar caruman KWSP pekerja tetapi gaji pekerja telah dipotong 

supaya dengan pindaan undang-undang itu akan dapat mendatangkan penguatkuasaan 

undang-undang yang lebih berkesan untuk menjaga kepentingan para pekerja. Sekian, 

terima kasih. 

Dato' Chan Kong Choy: Tuan Yang di-Pertua, setakat ini pihak 
kementerian tidak ada rancangan untuk meminda akta tersebut kerana didapati 
peruntukan-peruntukan yang ada dalam akta tersebut adalah mencukupi. Penalti 
ataupun denda yang dikenakan kepada majikan yang gaga! mencarum adalah cukup 
berat. 

Tuan Yang di-Pertua: Ahli-ahli Yang Berhormat, masa untuk pertanyaan 
bagi Jawab Lisan telah pun selesai. 

[Masa untuk Pertanyaan bagi Jawab Lisan tela/I cukup dan Jawapan bagi 
Pertanyaan No. 4, 6, 11, 12 dan 15 /lingga 24 adalah dijilid dalam buku berasinganj 
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Aturan Urusan Mesyuarat dibacakan bagi menyambung semula perbahasan 
yang ditangguhkan atas masalah, "Bahawa Rang Undang-undang ini dibacakan kali 
yang kedua sekarang". f 16 Oktober 2000] 

Tuan Yang di-Pertua: Minta Yang Berhormat bagi Tumpat menyambung 
ucapan. 

11.05 pagi 

. . 

Dato' Kamarudin bin Jaffar [Tumpat): Terima kasih, Tuan Yang di
Pertua. Saya bercadang untuk meneruskan perbincangan kita mengenai Rang Undang
undang Kanak-Kanak 2000. Semalam apabila kita tangguhkan sidang, saya telah 
ditanya oleh Ahli-ahli Yang Berhormat bagi Kuala Kedah dan tempat-tempat yang lain 
berkaitan dengan masalah yang melibatkan hakikat bahawa masalah dan masa depan 
kanak-kanak ini adalah amat penting sekali dan tidak harus dipolitikkan oleh mana
mana pemimpin dalam sistem politik negara kita ini. 

Kita menyentuh semalam berkenaan dengan soalan bagaimana masalah
masalah yang berkaitan dengan kanak-kanak khususnya berkaitan dengan masalah 
penyakit yang menimpa kanak-kanak sudah sekarang ini bukan lagi dianggap sebagai 
suatu bencana negara tetapi dijadikan alat untuk permainan politik kepartian sahaja. 
Contoh yang ditunjukkan sernalam dan akan saya sambung hari ini ialah berkaitan 
dengan penyakit kaki dan mulut yang berlaku di negeri Johor sekarang ini yang 
meningkat rnasalahnya kepada 500 orang pesakit dan sudah pun merebak ke negeri
negeri yang lain. Malam tadi saya dimaklumkan bahawa ada seorang anak daripada 
Kuala Pilah sudah dimasukkan ke Hospital Pantai kerana diserang oleh penyakit kaki 
dan mulut ini. 

Kita bimbang jika terciapat di kalangan pemimpin-pemimpin Kerajaan Pusat 
memainkan masalah ini sebagai suatu isu politik iaitu sebagai contohnya apabila 
Menteri Kebajikan Masyarakat mengisytiharkan ianya adalah bertaraf wabak yang 
besar dan mengarahkan supaya ditutup tadika-tadika supaya ianya tidak merebak dan 
berkembang, ada pula Yang Amat Berhormat Timbalan Perdana Menteri 
membatalkan arahan itu dan menganggap bahawa itu tidak penting dan tidak mahu, 
kononnya memulakan suatu perasaan panik di kalangan masyarakat dan negara. Saya 
fikir masalah kesihatan kanak-kanak yang berupa satu daripada semangat penting rang 
undang-undang yang kita bahaskan ini adalah perkara yang amat penting dan oleh itu 
tidak harus sekali-kali dijadikan bahan politik oleh mana-mana tokoh dan pernimpin 
politik negara. 

Tuan Yang di-Pertua: Ada yang bangun. Ya, sila 

Datuk Haji Mohamad bin Haji Aziz: Terima kasih, Tuan Yang di-Pertua. 
Terima kasih, sahabat saya Yang Berhormat Tumpat. Saya rasa kenyataan Yang 
Berhormat yang menyatakan bahawa penyakit mulut, tangan dan kuku ini dipolitikkan 
oleh pihak kerajaan. Yang Berhormat Menteri Kebajikan dan juga Yang Amat 
Berhorrnat Timbalan Perdana Menteri jelas sebagai suatu usaha kerajaan untuk 
mengawal penyakit ini daripada merebak ke pihak-pihak yang lain, sebab itu 
penutupan awal supaya ditutup untuk pencegahan. Dan, apabila pihak kerajaan 
mendapati bahawa penyakit ini boleh dikawal maka sebab itu Yang Amat Berhormat 
Timbalan Perdana Menteri menyatakan bahawa sekolah-sekolah tadika ini boleh 
dibuka semula dan ini bukan soal politik. Soal bagaimana tanggungjawab kerajaan 
kepada rakyat tetapi sebenamya yang menyangka perkara ini dipolitikkan ialah parti 
pembangkang sendiri. 

Inilah perkara yang sering dimainkan oleh parti pembangkang, semuanya 
dipolitikkan, tetapi akhimya pihak pembangkang menyatakan kerajaan pula yang 
berpolitik. lnilah sandiwara parti pembangkang khasnya PAS. [Tepuk} 
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Dato' Kamarudin bin Jaffar: Terima kasih Yang Berhonnat sahabat saya 
dari Sri Gading. Tuan Yang di-Pertua, yang pertama sekali mempolitikkan masalah 
kesihatan akhir-akhir ini tidak lain tidak bukan Yang Amat Berhormat Perdana Menteri 
sendiri. [Tepukj Di England, beliau mengumumkan bahawa penyakit taun. di 
Keifntan ialah kerana ianya diperintah oleh kerajaan PAS negeri Kelantan. [Tepukj 
ltu tafsiran politik oleh seorang Perdana Menteri yang berupa juga seorang doktor 
terhadap masalah yang sebenamya masalah kesihatan. Ini saya fikir adalah hakikat 
yang tidak dapat dinafikan. 

Tuan Yang di-Pertua: Hendak bagi jalan atau ti~? 

Tuan Moktar bin Radin: Ya, terima kasih. Tuan Yang di-Pertua, 
nampaknya Yang Berhormat bagi Tumpat cakap tidak serupa bikin. [Ketawaj Saya 
sambung perbicaraan saya dengan Yang Berhonnat kelmarin, di mana menyatakan 
Yang Amat Berhormat Perdana Menteri yang mempolitikkan isu kesihatan ataupun 
wabak taun di Kelantan, memang jelas bahawa pada ketika itu Yang Amat Berhormat 
Tuan Guru Nik Aziz, Menteri Besar, pemah menyatakan kepada akhbar bahawa 
penyakit taun itu datangnya daripada ekoran kekotoran yang berlaku di sekitar 
Kelantan. Ini memang jelas, kekotoran itu disebabkan oleh kerana Kerajaan Kelantan 
tidak mampu untuk memberi pembekalan air yang bersih kepada negeri Kelantan dan 
rakyatnya, maka sebab itu berlakulah wabak taun yang berleluasa di negeri Kelantan. 

Manakala isu penyakit mulut, tangan dan kaki ini, ia dengan isu berbeza, ia 
merupakan penyakit berjangkit daripada negara jiran bukan disebabkan Johor itu kotor. 
Kerana Kerajaan Negeri Johor di bawah Barisan Nasional mampu memberi dan 
membersihkan keadaan di negeri tersebut. Oleh kerana itu rasa saya kalau boleh saya 
meminta wakil rakyat, daripada PAS dan pembangkang khususnya supaya belajar 
menerima kenyataan, belajar menerima kebenaran, yang tidak boleh katakan tidak 
boleh, cubalah Kerajaan Kelantan memberitahu Kerajaan Persekutuan, Kerajaan 
Kelantan tidak boleh membekal air ke negeri Kelantan, tolong kami, kita akan tolong, 
asal ikhlas. 

Tuan Yang di-Pertua: Cukup Yang Berhormat, cukup. 

Tuan Moktar bin Radin: Ini yang kita mahu, jangan menegakkan keadaan
keadaan yang tidak benar. 

Tuan Yang di-Pertua: Cukup Yang Berhonnat. 

Tuan Moktar bin Radin: Pemimpin-pemimpin Yang Berhonnat daripada 
Pembangkang ini selalu double standard. Mereka mempertahankan perkara-perkara 
yang batil, ini tidak boleh, yang benar tetap benar, yang salah tetap salah, belajar 
menerima kekalahan. Terima kasih, Tuan Yang di-Pertua. 

Tuan Yang di-Pertua: Sila teruskan, Yang Berhormat. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, saya amat seronok dan 
gembira mengikuti pandangan sahabat saya daripada Kinabatangan. Saya fikir dua 
perkara yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat iaitu masalah penyakit taun di 
Kelantan itu kononnya berpunca daripada kekotoran rakyat dan keduanya lebih tepat 
lagi masalah air. 

Saya fikir perkara ini juga penting untuk kita bincang secara terbuka dalam 
suasana kekeluargaan yang ada saya nampak di Dewan yang mulia ini. Masalah yang 
disebutkan yang kita jelaskan semalam ialah bahawa kenyataan yang dikatakan 
dikeluarkan oleh Yang Amat Berhormat Dato' Menteri Besar Kelantan itu sudah pun 
dijelaskan adalah suatu petikan yang silap oleh akhbar yang dikuasai oleh Barisan 
Nasional dalam negara kita ini. [Tepuk] 

Masalah yang ada di Kelantan sebagaimana secara tepat disebut oleh Yang 
Berhormat Kinabatangan tadi lebih berkaitan dengan masalah air. Air memang 
merupakan masalah bukan sahaja di Kelantan, dua bulan yang lalu kita baca dalam 
akhbar rakyat Perlis terpaksa pergi ke seberang sempadan untuk mendapat air. 
[Tepukj 
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Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: Terima kasih Yang Berhormat 
Tumpat dan Tuan Yang di-Pertua. Saya fildr kawan, teman saya daripada 
Kinabatangan tidak membaca chronology of event, dengan izin. Pertama sekali 

. kenyataan yang pertama berbau politik yang dikeluarkan dengan isu· taun ialah 
.., kenyataan Yang Amat Berhormat Perdana Menteri sendiri, bilamana ditanya di luar 

negara. Bagaimana Kerajaan Kelantan dapat memerintah Malaysia sekiranya taun dia 
tidak dapat mengawal, itu adalah kenyataan pertama berbau politik mengenai penyakit
penyakit. Tiba-tiba, dengan tidak semena-mena, tiba-tiba penyakit mulut, kaki dan 
kuku yang lebih bahaya daripada taun merebak ke negeri-negeri yang dikuasai bukan 
oleh kerajaan PAS. 

Yang kedua, mengenai masalah air .... Tidak, ini pertanyaan .... 

Tuan Yang di-Pertua: Yang Berhormat pun hendak buat ucapan tu. Cukup 
Yang Berhormat. 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: Tuan Yang di-Pertua, ini masalah 
air. Kemudian yang kedua ..... 

Tuan Yang di-Pertua: Cukuplah. 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: Ini hendak tanya pendapat Yang 
Berhormat Tumpat. 

Tuan Yang di-Pertua: Tanyalah. [Disampuk] 

[Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Muhamad bin Abdullah] 
mempengerusikan Mesyuarat] 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: Masalah air sudah dijanjikan 
pada tahun 1998, sudah dijanjikan sebanyak RM600 juta kepada Kerajaan Negeri 
Kelantan untuk meningkatkan perkhidmatan air. Tidak ada mana-mana negeri di 
Malaysia yang tidak mendapat pinjaman daripada Pusat yang mampu mengendalikan 
dan membina pusat air sendiri, tidak ada dalam negara kita. 

Tuan Moktar bin Radin: Ini sudah berucap, Tuan Yang di-Pertua. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): 
Cukuplah, ini luar langsung. Cukup Jeli, Jeli. Duduk, duduk. 

Tuan Mohd. Apandi bin Haji Mohamad: Kenapa sampai sekarang RM600 
juta yang dijanjikan, semua akhbar menyiarkan tidak langsung diberikan kepada 
Kelantan. Jadi saya hendak mendapatkan kepastian daripada Tumpat, apakah 
tindakan ini yang sebenamya. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Ini 
bukan bincang akta langsung ni, [Ketawa] luar langsung. Saya ingat balik kepada 
asallah. Kalau macam ini sampai . . . tidak memberi faedahlah akta yang kita bincang 
ini. Kita sesuailah tempat yang lain, sama ada dalam ini hendak cakap dengan orang 
ramai atau masa ucapan nanti. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, .... 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: 
Teruskan. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Saya balik kepada pokok perbahasan kita -
masalah kanak-kanak dan kebimbangan kita bagaimana masalah kanak-kanak ini 
sehinggakan kesihatan kanak-kanak pun sudah dijadikan bahan politik oleh pernimpin
pemimpin politik ... kita seru supaya ..... 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Muhamad bin Abdullah): Sama
samalah. okaylah teruslah yang lain - serupa dua kali lima, lima kali dualah. Teruskan 
... akta, akta. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, kita berbincang 
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berkaitan dengan Rang Undang-undang Kanak-Kanak 2000. Rang undang-undang ini 
adalah penting kerana isu ini adalah penting. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: [Bangun] 

'- Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji· Mohamad bin Abdullah): 
Mengenai apa Yang Berhonnat? Hendak penjelasan mengenai akta ataupun yang lain
lain? 

· Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tidak .... berkaitan dengan ... sebabnya ... 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Kalau 
akta saya benarkan, kalau tidak yang tadi sudah berlarutan. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Berkaitan dengan akta ..... Beri izin. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Ya. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Boleh Yang Berhonnat Tumpat? 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Sila, dia 
sudah duduk. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tuan Yang di-Pertua, sebenamya apa 
yang dibincangkan oleh Yang Berhormat Tumpat tadi mengenai dengan Akta 
Pelindungan Kanak-kanak, tiba-tiba dibangkitkan soal politik. Soalnya sekarang kita 
bukan hendak politik. pihak kerajaan, pihak Barisan Nasional tidak sekali-kali hendak 
mempolitikkan ... [Disorak] Kita tetap melindungi hak kanak-kanak. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Hendak 
minta penjelasannya apa? 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Penjelasannya, sebab dia berkali-kali 
sebutkan di pihak kita selalu kita mempolitikkan - kemudian disabitkan dengan 
kenyataan Yang Amat Berhormat Perdana Menteri, kemudian cuba pula dibangkitkan 
dengan kenyataan Yang Amat Berhormat Menteri Besar Kelantan, kita tidak pemah 
politik. Memang kita akui itu apa yang telah dinyatakan oleh Yang Amat Berhormat 
Menteri Besar Kelantan mengenai dengan kekotoran di negeri Kelantan. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Tidak 
minta penjelasan Yang Berhormat. Sudahlah nanti berlarut-larut. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Cuma saya hendak minta penjelasan ialah 
- sikit sahaja sebelum penjelasan yang ..... 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Tidak 
payahlah panjang mukadimah. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tidak ... sebab dia boleh bincang 
panjang, Yang Berhormat. Jadi, saya minta supaya selanjutnya Yang Berhormat 
Tumpat, kita tumpukan kepada perbincangan Akta ini daripada Yang Berhormat 
berkali-kali membuat tuduhan yang melulu dan tidak berasas terhadap pihak kita. Kita 
tidak pemah pun mempolitik, Yang Berhormatlah yang mempolitikkan perkara ini dan 
menimbulkan soal-soal politik partisan di sini. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): 
Sudahlah. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Jadi, kita di sini membincang antara apa 
daripada pihak wakil rakyat dan pihak kerajaan. Kita hendak membincang perkara itu, 
tiba-tiba dimasukkan mengenai dengan kita mempolitikkan keadaan. lni tidak berasas 
sama sekali, Yang Berhormat. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Cukup 
Yang Berhormat. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. 
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Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Ya, ya. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, perlukah saya jawab 
pennohonan itu? 

t. Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Tak 
payahlah jawab, serupa tadi, yang lainlah. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. Kita 
melihat bahawa rang undang-undang ini melibatkan isu yang amat penting, daripada 
apa yang kita dengar dalam perbahasan ini semala~, sudah banyak yang dibangkitkan, 
hari ini saya ingin tarnbah satu, dua perkara be'rkaitan dengan masalah untuk 
melindungi kanak-kanak kita. 

Satu daripada perkara yang mana sama ada kanak-kanak atau wanita sentiasa 
dieksploitasi ialah melalui cara iklan-iklan dibenarkan, sama ada iklan menerusi papan
papan di jalan-jalan raya, sama ada iklan melalui radio dan televisyen ataupun iklan
iklan di dalam akhbar dan media-media yang lainnya. Iklan-iklan ini menggunakan 
psikologi kanak-kanak dan menggunakan tubuh badan dan paras wanita untuk tujuan 
menjual jenama-jenama yang kebanyakannya tidak ada kaitan dengan wanita ataupun 
kanak-kanak. 

Alhamdulillah, di negeri Kelantan semenjak sepuluh tahun dahulu telah 
menyedari hal ini dan mengambil tindakan yang arnat berkesan untuk cuba jangan 
menjadikan masalah eksploitasi kanak-kanak dan wanita ini berjalan seperti yang 
berlaku di negeri-negeri lain kecuali setahun ini juga di negeri Terengganu sudah ambil 
tindakan yang sama. 

Kerajaan negeri Kelantan telah menghararnkan iklan-iklan yang 
mempamerkan tubuh badan wanita secara sewenang-wenangnya dan yang tidak ada 
kaitan dengan jenarna atau barangan yang hendak dijual itu. 

Jadi, saya ingin mengambil kesempatan ini untuk meminta kepada 
Kementerian Tenaga, Komunikasi dan Multimedia ataupun Penerangan supaya 
menyemak kembali berkaitan dengan etika pengiklanan ini supaya eksploitasi kanak
kanak dan wanita tidak dilakukan melalui iklan-iklan. 

Eksploitasi kanak-kanak juga berlaku di kalangan penjual-penjual dan kedai
kedai makanan segera, kedai-kedai makanan segera biasanya mengiklankan barangan 
yang biasanya berbentuk pennainan kanak-kanak, gambar-gambar yang bersiri-siri 
pula diiklan dan barangannya juga bersiri-siri untuk menarik anak-anak muda kita ke 
kedai-kedai makanan segera itu untuk membeli makanan segera itu tetapi tujuan dan 
minat sebenamya kanak-kanak tersebut ialah kepada barangan permainan kanak
kanak, gambar-gambar dan sebagainya yang dijual bersama dengan barangan rnakanan 
segera itu. 

Ini satu bentuk eksploitasi kanak-kanak yang terpaksa kadangkala memakan 
rnakanan yang mungkin tidak sihat untuk mereka, tetapi oleh kerana tarikan iklan dan 
bentuk jualan yang mempamerkan perkara-perkara yang menarik minat secara 
psikologi kanak-kanak ini akhirnya merosakkan kanak-kanak kita. 

Tuan Yang di-Pertua, rang undang-undang ini adalah suatu infrastruktur 
semata-mata untuk memastikan kanak-kanak kita hidup dalam keadaan, suasana yang 
lebih baik daripada yang ada sekarang ini. 

Dalam infrastruktur yang hendak kita bahaskan ini, perlu ada langkah-langkah 
seterusnya untuk memastikan pengisian kepada undang-undang ini. Dasar-dasar oleh 
Kementerian Perpaduan Negara dan Pembangunan Masyarakat ini mestilah diikuti 
supaya negara kita menerusi anak-anak dan kanak-kanak ini membangun di masa yang 
akan datang. 

Kita telah dengar daripada ucapan Ahli-ahli Yang Berhonnat semalam, 
bagaimana perlunya kanak-kanak ini diasuh dan dilindungi dengan baik. Saya 
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bersetuju dengan pandangan tersebut. Beberapa tahun yang lalu, kerajaan telah untuk 
menjadikan kanak-kanak itu sihat, bukan sabaja dari segi pendidikannya, dari segi 
akhlaknya walaupun hari ini sudah tidak dipersetujui oleh pihak Barisan Nasional, 
tetapi.hakikatnya Kerajaan Barisan Nasional juga beberapa tahun yang lalu sudah pun 
m•asuh anak-anak kita untuk berminat dan melibatkan diri dalam politik. Sebab 
itulah beberapa tahun yang lalu diwujudkan apa yang dipanggil Parlimen Kanak
kanak. lni bukti yang jelas bahawa Barisan Nasional pun sebenamya ingin supaya 
kanak-kanak kita mempunyai pendedahan dan pengetahuan berkenaan dengan politik. 

Jadi, tidak betul dan bercanggahlah jika hari ini kita bukan main sekali 
dimarahi dan ditegur seolah-olah pembangkang sahaja yang ingin mengajar kanak
kanak kita dalam bidang politik, tetapi malang .... 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tuan Yang di-Pertua, .. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Ya, 
minta penjelasan. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Saya rasa apa yang dibangkitkan oleh 
Yang Berhormat masih saya rasa tidak tepat dan tidak berasas. Kita tidak pemah 
mempolitikkan pendidikan kita. Apa yang dilakukan macam mini Parlimen itu ialah 
untuk mengasuh anak-anak kita bagaimanakah sistem kita beroperasi dan kita tidak 
sekali-kali memasuki bahan-bahan politik partisan seperti yang dilakukan oleh pihak 
parti PAS kbususnya, bukan DAP. Soal ini PAS ini yang terlalu terlanjur dalam 
mempolitikkan keadaan sehingga bahan-bahan politik partisan itu dimasukkan. lni 
yang membimbangkan pihak kita. 

Apakah anak-anak yang tidak berdosa tadi juga bagi saya tetap saya katakan 
ini sebagai mendera mental anak-anak yang muda dan tidak berdosa dan tidak sama 
sekali yang boleh kita katakan partisan sifatnya. Tetapi kita yang mempartisankan 
mereka itu. Pihak kita Barisan Nasional kita tidak pemah mempartisankan anak-anak 
tadi. Kita hanya kalau kita bercakap mengenai dengan politik, kita bicara mengenai 
dengan sistem kerajaan kita, sistem pemerintahan kita. Sama sekali kita tidak pemah 
memasuki bahan-bahan politik partisan di dalam sekolah. 

Jadi, saya kira, Tuan Yang di-Pertua, di sini Yang Berhormat mintalah jangan 
sekali-kali bangkitkan bahawa pihak karni Barisan Nasionallah yang mula 
mempolitikkan anak-anak ini di peringkat pendidikan awal. Terima kasih. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Terima kasih Yang Berhormat Setiausaha 
Parlimen. Hakikat sejarah menunjukkan bahawa UMNOlah yang mendidik anak-anak 
supaya menyokong UMNO, sebab itulah di dalam negara dan di luar negara tidak ada 
kelab-kelab politik yang lain, kecuali Kelab UMNO. Jadi, saya fikir itu adalah 
hakikatnya. [Tepuk] 

Dan satu lagi yang saya hendak sebutkan berkenaan dengan Parlimen Kanak
kanak ini akbirnya terpaksa nampaknya berhenti bukan kerana dasar yang baru tetapi 
speakemya sendiri Pak Jamal Mohamad sudah masuk parti PAS. [Ketawa][Tepuk} 

sila. 
Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Ha, sila, 

Tuan Abd. Rahman bin Yusof: Penjelasan. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Ya. 

Tuan Abd. Rahman bin Yusof: Okay. Saya ingin menyatakan bahawa apa 
yang diperkatakan oleh Yang Berhormat Setiausaha Parlimen Kementerian Pendidikan 
itu adalah satu pembohongan yang nyatalah, sebab baru-baru ini ... 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Saya 
tidak hendak Yang Berhormat memberi penjelasan, kalau ... 

Tuan Abd. Rahman bin Yusof: Tidak ada, minta penjelasan. 
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Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Ha, 
Yang Berhormat begitu. 

Tuan Abd. Rahman bin Yusof: Baru-baru ini pelajar-pelajar. tingkatan 4 
dan tingkatan 5 di seluruh Wilayah Persekutu~ dipilih untuk mengikuti kurSos-kursus 

t. yang dianjurkan oleh Kementerian Pendidikan dan di dalam kursus-kursus tersebut, 
mereka didedahkan dengan bahan-bahan kepartian UMNO dan Barisan Nasional. Jadi, 
apa yang dinyatakan oleh Setiausaha Parlimen itu adalah satu kenyataan yang tidak 
benar sama sekalilah, kerana UMNOlah yang melakukan ini terhadap pelajar-pelajar di 
tingkatan 4 di Wilayah Persekutuan. Sekian. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Setujo, 
khabar setuju sahajalah. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Ha, saya setujulah apa yang dikatakan oleh 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Terus 
kepada topik yang lain. 

dahulu. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, ... 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Kbir: Tuan Yang di-Pertua, ..... 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Nanti 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Kbir: Boleh sayajelas. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Tidak 
boleh berjangkit-jangkit, yang dia bercakap ini .... 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Kbir: Yang Berhormat Kemaman ini kata saya 
bohong. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Sila 
duduk Yang Berhormat. Yang Berhormat duduk dahululah. 

Tuan Abd. Rahman bin Yusof: Anak saya sendiri yang pergi, dia ada cerita 
apa yang berlaku dalam kem tersebut. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Kbir: Tidak, saya tidak bohong. Saya tidak 
bohong. Yang Berhormat kata saya bohong. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: 
Duduklah Yang Berhormat. lni bukan ternpat bertengkar macam ini. Tidak memberi 
makna apa-apa. Duduk, duduk. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Minta maaf, Tuan Yang di-Pertua, cuma 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Saya 
minta balik kepada asal, yang bercakap Tumpat. Yang lain semua duduk dahulu. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Kbir: Tuan Yang di-Pertua, boleh saya beritahu 
sedikit sahaja kepada Tuan Yang di-Pertua. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Duduk 
dahulu, bukan saya boleh membenarkan masa sekarang. Bukan saya boleh 
membenarkan. Saya minta kepada siapa yang bercakap. Ada siapa yang minta 
penjelasan, saya mesti minta persetujuan daripada dia, kalau dia kata boleh saya 
berilah, kalau dia kata tidak boleh saya tidak berilah. Begitulah caranya, selama ini 
pun beginilah. 

Dato' Mahadzir bin Mohd. Khir: Tidak, saya hendak minta ... 

Timbalan Yang di-Pertua !Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): 
Sekarang ini saya minta Pendang pun duduk dahulu, pihak Yang Berh9rmat sana 
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duduk dahulu. Lepas itu saya minta ..... . 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, saya telah memberi 
peluang banyak kepada Setiausaha Parlimen, saya fikir saya ingin menghormati ~et_ua 
Pembangkang . ... 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Itu 
biasalah itu. [Ketawa] Honnat ketua biasalah. Sila, sila. 

·Dato' Haji Fadzil bin Md. Noor: Yang Berhonnat Tumpat, adakah Yang 
Berhonnat mengetahui bahawa dalam konvensyen ~O Kedah baru-baru ini, 
pelajar-pelajar daripada beberapa buah sekolah menengah di daerah Alor Setar telah 
dijemput badir mengbadiri konvensyen UMNO, tidakkah ini juga merupakan usaba 
UMNO untuk mempengaruhi pelajar-pelajar di peringkat sekolah mencngah yang 
masih lagi belum mencapai umur matang untuk terlibat dengan politik dan dipengaruhi 
dengan elemen-elemen politik UMNO yang kotor danjijik ini. Terima kasih. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Hmm, 
sama kotor, samajijik. Sila teruskan Yang Berhonnat. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, saya amat bersetuju 
dengan apa yang disebut oleh Yang Berbonnat Ketua Pembangkang tadi dan mengikut 
maklumat yang kita perolehi bukan sahaja konvensyen UMNO di Kedah, tctapi 
konvensycn UMNO di Kelantan dan di negeri-negcri lain pun perbuatan melibatkan 
kanak-kanak yang mana tidak sepatutnya dilibatkan dalam politik kepartian seperti itu 
telah berlaku. Ini saya filcir gejala yang wujud dalam negara kita dan adalah suatu 
yang bercanggah dengan apa yang digembar-gemburkan .... 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Ya, ada 
tiga orang yang berdiri Yang Berhonnat, yang mana satu hcndak beri? 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Saya fikir Hulu Terengganu. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Itu hak 
dia, saya hanya bercakap sahaja. Sila. 

Tuan Haji Muhyidin bin Haji Abd. Rashid: Tuan Yang di-Pertua, terima 
kasih Tumpat. Adakah Yang Berhormat Tumpat bersetuju bahawa UMNO telah 
menggunakan medan pelajar ini untuk mempengaruhi pelajar dan guru-guru di mana 
satu pekeliling dikeluarkan di negeri Tercngganu tidak membcnarkan wakil-wakil 
rakyat daripada PAS, daripada parti yang bukan Barisan Nasional untuk merasmikan 
mesyuarat agung PIBG dan sebagainya program di sekolah, tetapi telab memberi 
peluang seluas-luasnya kepada wakil rakyat Barisan Nasional untuk menggunakan 
platform ini terutama ketua bahagian walaupun tidak menang dalam pilihan raya telab 
pergi ke sekolah-sekolah menggunakan platform sekolah dan PIBG untuk menghentam 
parti PAS dan parti-parti yang tidak bersctuju dengan Barisan. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, saya bersetuju dengan 
apa yang dipohon penjelasan oleh Ahli Yang Berhonnat bagi Hulu Terengganu, malah 
di Tumpat ini juga berlaku, pemimpin-pemimpin politik UMNO yang tidak berjawatan 
kerajaan dipanggil untuk merasmikan mesyuarat-mesyuarat PIBG di satu tempat itu 
bukan pun daripada Tumpat tetapi pemimpin UMNO yang lain dan malangnya guru
guru dan ibu bapa kecewa dengan apa yang berlaku ini kerana tokoh-tokoh UMNO 
yang datang itu tidak pun memberi apa-apa bantuan kepada sekolah yang beliau 
rasmikan itu. Berbeza dengan zaman saya dahulu, Tuan Yang di-Pertua, yang mana 
kalau saya rasmikan mesti saya beri peruntukan peribadi dan sebagainya. 

lni saya fikir suatu keadaan yang amat membimbangkan. Begitu juga pada 
minggu ini sahaja, saya telah terpaksa membelanjakan peruntukan untuk rombongan 
PIBG, murid-murid dari dua sekolah daripada Tumpat yang melancong dan lawatan 
sambil belajar ke negeri-negeri yang lain. Maknanya walaupun kita dihalang daripada 
menghadiri program-program di sekolah-sekolah oleh pihak Kerajaan Barisan 
Nasional, ..... 



... 

DR.17.10.2000 21 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Cukup 
Yang Berhormat, ini acla yang berdiri Yang Berhormat. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: ....... kita terus juga . melakukan 
tanggungjawab kita kepacla pelajar-pelajar kita .. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Muharnad bin Abdullah]: Biasalah 
Yang Berhormat kena belanja kepacla kawasan dia. 

Dato' Karnarudin bin Jaffar: Kinabatangan. 

Tuan Moktar bin Radin: Terima kasih Yang Berhormat. Jadi, apabila kita 
mendengar apa yang penjelasan Yang Berhormat dari Tumpat, nampaknya memang 
pembangkang ini tidak pemah jadi relevan, selalu negative thinking ataupun berfikiran 
negatif. Kerana yang mula-mula menghasut pelajar-pelajar daripacla kecil, claripacla 
bangku sekolah, pembangkanglah. Memijak gambar pemimpin Yang Amat Berhormat 
Perdana Menteri dan sebagainya - pembangkanglah. Kemudian dituding jari pula 
kepacla UMNO clan Barisan Nasional. Dan saya mahu tanya Ahli Yang Berhormat 
bagi Tumpat, di Kelantan dan di Terengganu adakah Kerajaan Kelantan dan 
Terengganu membenarkan kepada pemimpin UMNO membuat upacara perasmian bagi 
kerja-kerja di peringkat negeri, memangnya sudah tidak acla. 

Justeru itu, biclang-bidang kuasa di bawah Persekutuan juga akan kita lakukan 
melalui Persekutuan, ini jelas dan ticlak perlu dipersoalkan. Yang penting Yang 
Berhormat juga mungkin berasal mula-mulanya claripacla UMNO, memang cukuplah 
untuk memberi denna peribadi clan sebagainya kerana YB cukup kaya raya. Terima 
kasih. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: 
Cukuplah. Ya, ya. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, Yang Berhormat 
Kinabatangan mengatakan bahawa Kelantan dan Terengganu tidak memberi ruang 
kepacla menteri-menteri dan pemirnpin-pemirnpin UMNO. Ini fakta yang ticlak tepat. 
Baru minggu lepas, saya bertemu dengan Yang Berhormat Timbalan Menteri Dalam 
Negeri melawat Tanah Merah untuk urusan kerajaan. Beberapa bulan yang lalu, dua 
kali Menteri Pertanian melawat Kelantan, bersama-sama diberi sambutan oleh Yang 
Amat Berhormat Menteri Besar, EXCO Pertanian dan sebagainya dan melancarkan 
dan memberikan tanah untuk program-program pertanian di bawah Kementerian 
Pertanian di negeri Kelantan. 

Jadi, sikap pihak Kerajaan negeri Kelantan dan Terengganu amat terbuka dan 
mengikut apa yang ada clalam Perlembagaan memberi kuasa clan tempat kepada 
Kerajaan Persekutuan dalam bidang-bidang yang mereka acla kuasa. Jadi, tidak betul 
apa yang disebutkan oleh Yang Berhormat Kinabatangan itu. 

Tuan Yang di-Pertua, berkaitan dengan rang undang-undang ini, saya ingin 
menyarankan supaya memandangkan bahawa kita menitikberatkan tentang masalah 
kanak-kanak, kita menganggap bahawa masa depan kanak-kanak itu amat penting, 
maka saya ingin mencadangkan supaya Kerajaan Barisan Nasional benar-benar 
menunjukkan bahawa kerajaan ini acla minat yang tinggi terhaclap masa depan kanak
kanak, maka dalam perbahasan ini, saya ingin mencadangkan supaya kerajaan 
mengambil tindakan untuk memperbesarkan lagi Kementerian Perpaduan Negara dan 
Pembangunan Masyarakat ini, ianya perlu kerana ianya mempunyai tugas kalau 
mengikut rang undang-undang ini, yang amat besar untuk melindungi kanak-kanak, 
untuk menjadi sebahagian daripada mahkamah kanak-kanak, untuk menjadi pegawai 
kebajikan kanak-kanak dan banyak lagi tugas-tugas untuk menjaga akhlak kanak
kanak, tetapi kalau kita turun ke peringkat negeri dan daerah-daerah, bilangan 
pegawainya adalah amat kecil sekali dan tarafnya dalam sistem struktur pentadbiran 
negara ini adalah amat rendah sekali. 

Ini bercanggah dengan semangat yang ditunjukkan kononnya menerusi akta 
dan rang undang-undang ini hendak memberikan pertimbangan yang penting kepada 
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kanak-kanak. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Ada dua 
orang yang berdiri . 

._, Dato' Kamarudin bin Jaffar: Ya, Yang Berhormat Tanah Merah. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Tak apa, 
saya ikut sahaja siapa yang dia beri. 

Tuan Saupi bin Daud: Tuan Yang di-Pertua, terima kasih. Saya telah diberi 
laluan oleh Yang Berhormat Tumpat, yang pertama sekah saya ingin menyatakan 
adakah Yang Berhormat Tumpat bersetuju dengan diskriminasi yang telah 
dilaksanakan oleh sesetengah pemimpin UMNO terutama sekali di dalam pemberian 
hak kepada murid-murid di sekolah rendah sekali pun. Kes-kes ini saya quotekan apa 
yang berlaku di dalam kawasan Yang Berhormat sendiri, di dalam Parlimen Tumpat di 
mana pemimpin-pemimpin UMNO yang hendak menyampaikan hadiah kepada murid
murid miskin, umpamanya penyampaian basikal dan juga bantuan pakaian murid 
sekolah dan sebagainya telah mengarahk.an pihak sekolah, pihak guru besar supaya 
meneliti dan memastikan murid-murid yang menerima bantuan-bantuan tersebut adalah 
terdiri daripada kalangan anak-anak orang UMNO sahaja. Jadi, ini adalah 
menunjukkan suatu perkara yang tidak baik. 

Dan yang keduanya, sebagaimana yang telah dinyatakan oleh Yang 
Berhormat Tumpat tadi, saya ingin minta juga penjelasan, bahawa saya pemah diarah 
diminta oleh pihak guru besar untuk menandatangani surat minta bantuan daripada 
Yang . Berhormat Ahli Parlimen Tumpat untuk rombongan pelajar yang akan 
mengadakan lawatan pada 26 Oktober ini ke Kuala Lumpur semata-mata untuk Yang 
Berhormat memberi bantuan makan, sama ada tengah hari atau malam tetapi apabila 
saya minta pihak guru besar sendiri menandatangani surat tersebut, apa yang diberikan 
ialah pihak guru besar tidak berani kerana ini melibatkan parti pembangkang dan juga 
bantuan daripada Yang Berhormat daripada pembangkang. 

Jadi, inilah saya minta penjelasan. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Ya. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Terima kasih Yang Berhormat Tanah Merah. 
Saya bersetuju dengan pengalaman Yang Berhormat alami, sebab ini adalah 
pengalaman yang dialami oleh boleh dikatakan kesemua Ahli-ahli Yang Berhormat 
kita daripada parti PAS dan parti pembangkang yang lain diberikan layanan yang amat 
buruk oleh pihak pemimpin politik melalui arahan yang dikenakan terhadap pegawai
pegawai kerajaan. Sepertilah apabila royalti minyak digantikan dengan ihsan 
koaonnya yang menandatangani surat itu bukanlah pemimpin politik, bukanlah 
Menteri Kewangan atau Timbalan Menteri Kewangan tetapi hanyalah Ketua 
Setiausaha Perbendaharaan yang saya fikir tidak pun meletakkan tandatangan beliau di 
atas dokumen itu yang merubah ... 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Yang 
Berhormat, balik asallah Yang Berhormat, di luar langsung ini. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, untuk memperkuatkan 
lagi contoh yang kita lihat itu. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Hm, 
contoh banyak, sampai pagi esok pun tidak habis. [Ketawa] Teruskan kepada perkara 
yang lain. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Tuan Yang di-Pertua, jadi inilah pentingnya 
saya fikir kalau benar-benar kita menganggap bahawa masalah dan masa depan kanak
kanak adalah penting untuk masa depan negara kita, maka tindakan ekoran yang kita 
ingin lihat dilak'Ukan oleh Kerajaan Persekutuan selepas ini ialah memperbesarkan lagi 
kementerian yang berkenaan ini dan meningkatkan lagi taraf pegawai-pegawai yang 
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ada di bawahnya supaya pegawai-pegawai yang ramai, yang cukup, yang terlatih ini 
dapat benar-benar mernainkan tugas mereka sesuai dengan infrastruktur undang
undang yang hendak kita luluskan dalam sidang ini. 

Tuan Yang di-Pertua, satu lagi per}c.ara yang saya ingin sebutkan ialah 
berkaitan sebagaimana disebutkan juga oleh Yang Berhormat sebelum ini ialah 
bagaimana kita dapati dalam rnajlis yang hendak ditubuhkan ini terdapat anggota
anggotanya yang rnana dari belasan anggota rnajlis ini di muka surat 20 ini tidak 
ditetapkan secara khusus pernimpin-pemimpin ataupun tokoh-tokoh agarna sebagai 
anggota tetap di dalamnya. Daripada anggota y~g ada ini sebagairnana yang kita 
dengar sernalam kebanyakan mereka adalah mewaldli jabatan-jabatan, agensi-agensi 
kerajaan. Walaupun diletakkan seorang pernimpin atau tokoh agarna tetapi ianya 
bukan ditetapkan khusus kepada jawatan itu tetapi sekadar tidak lebih daripada tujuh 
orang yang mempunyai pengalaman dan sebagainya. Saya ingin memohon supaya 
dipinda bagi memastikan bahawa tokoh-tokoh agarna diberikan tempat yang khusus 
dalam keanggotaan rnajlis ini. Saya ingin menyarankan supaya tokoh agama itu 
sekurang-kurangnya dua orang, iaitu seorang mewakili Jabatan Agama Islam Negeri 
dan seorang lagi mewakili pernimpin agarna yang lain yang mana kes ataupun keadaan 
setempat itu berkaitan. lni saya fikir penting kerana ianya menunjukkan bahawa 
negara kita benar-benar menganggap bahawa masalah keluarga, masalah kanak-kanak, 
masalah wanita, ini ada kaitannya dengan keadaan kepercayaan kita, arnalan 
keagarnaan kita dan sebagainya. Saya ingin menyarankan supaya cadangan ini 
sebagaimana yang dicadangkan juga oleh Ahli-ahli Yang Berhorrnat lain diberikan 
pandangan yang berat oleh pihak kerajaan. 

Tuan Yang di-Pertua, saya ingin sebutkan sekali lagi betapa pentingnya 
masalah ini dan saya anggap bahawa kerajaan selepas ini tidak lagi mengambil mudah 
perkara-perkara dan masalah-masalah yang dibangkitkan ini. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Ada 
yang berdiri, Yang Berhormat. Minta penjelasan, ya. 

Tuan Muhammad bin Mustafa: Minta penjelasan. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Ya. 

Tuan Mohamad bin Mustafa: Tuan Yang di-Pertua, saya ingin meminta 
penjelasan daripada Yang Berhormat bagi Tumpat berkenaan dengan pengisian 
ataupun pembangunan kemanusiaan itu sendiri di mana seseorang manusia itu dari segi 
fizikalnya dibesarkan melalui makanan dan minuman dan dari segi kerohaniannya 
dibesarkan daripada apa yang dia lihat dan apa yang dia pandang dan apa yang dia rasa 
di dalam kehidupannya. Jadi, soalan saya pertama, tentang pernakanan, saya ingin tahu 
apakah makanan yang dibekalkan kepada anak-anak kita di dalam negara kita ini 
semuanya halal? 

Kedua, bahan tontonan, bacaan dan sebagainya kita tengok apa yang 
dibekalkan oleh TV Malaysia ataupun TV yang lain menunjukkan bahawa kerajaan 
tidak begitu serius untuk membina kernanusiaan di mana banyak keracunan-keracunan 
yang boleh membunuh kerohanian manusia yang disediakan di TV kita yang boleh 
merosakkan pemikiran dan kerohanian kanak-kanak. Jadi, bagaimana kalau kita 
mengharapkan suatu masa depan kanak-kanak yang sihat dari segi kerohanian, mental 
dan fizikal kalau sistem media kita tidak dibetulkan terlebih dahulu dan dibetulkan juga 
pemimpin-pemimpin yang menjadi contoh kepada kanak-kanak. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah]: Cukup 
Yang Berhormat, jangan ..... . 

Tuan Mohamad bin Mustafa: Terima kasih. 

Dato' Kamarudin bin Jaffar: Terima kasih Yang Berhormat bagi Peringat 
yang membangkitkan santapan rohani dan santapan jasmani yang saya fikir adalah 
perkara-perkara yang amat penting yang mesti diambil berat oleh semua pihak dan 
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terutamanya pihak yang berkuasa iaitu, pihak Kerajaan Pusat. Saya menyokong 
cadangan dan pandangan beliau, saya hanya boleh mengulangi di sini bahawa hasrat 
kita ialah untuk melihat supaya kementerian yang melibatkan diri dalam rang undang
undang ini dan kementerian-kementerian yang lainnya memandang berat ·akan 
kesiJ.atan mental dan jasffiani anak-anak kita ini supaya tidak dirosakkan lagi oleh 
keadaan-keadaan yang ada yang sebahagiannya memang di luar kuasa kita menerusi 
internet dan televisyen walaupun sebahagian sepatutnya boleh dikawal tetapi dianggap 
sebagai di luar kawalan kita tetapi sesetengahnya memang berada di bawah kuasa dan 
kawalan kita tetapi agak longgar dan kadang-kadang tidak ada langsung pengawalan 
dan pengawasan yang dikenakan dalam bidang-bidang yang berkaitan itu. 

Tuan Yang di-Pertua, saya rasa inilah perkara-perkara yang saya ingin 
sebutkan di dalam perbahasan ini, saya ucapkan terima kasih atas peluang yang 
diberikan. 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Muhamad bin Abdullah): Ya, 
Yang Berhormat bagi Dungun. Selepas ini Yang Berhormat Menteri menjawab. Ya, 
sila Yang Berhormat bagi Dungun. 

11.45 pagi. 

Tuan Mustafa bin Ali (Dungun): Assalamualaikum warahmatullahi 
wabarakatuh. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): 
Waalaikumussalam wabarakatuh. 

Tuan Mustafa bin Ali: Terima kasih kepada Tuan Yang di-Pertua kerana 
memberikan keizinan untuk saya mengambil bahagian dalam membahaskan rang 
undang-undang yang dikemukakan oleh Yang Berhormat Menteri. 

Yang Berhormat Tuan Yang di-Pertua, rang undang-undang yang 
dikemukakan ini merupakan satu perkara yang sangat besar dan matlamat yang 
dinyatakan di dalam rang undang-undang ini juga suatu matlamat yang begitu besar 
dan unggul dan saya suka memetik preamble kepada rang undang-undang ini di mana 
ianya menyatakan mengiktiraf wawasan negara sebagai negara rnaju sepenuhnya ialah 
suatu negara di mana keadilan sosial dan pembangunan moral, etika dan rohani sama 
pentingnya dengan kemajuan ekonomi dalam mewujudkan suatu masyarakat Malaysia 
madani yang bersatu-padu, progresif, darnai, penyayang, adil dan berperikemanusiaan. 

Matlarnat ini adalah satu matlarnat yang sangat besar, cumanya apakah 
kerajaan benar-benar serius, committed dan beriltizam dalam rnelaksanakan matlamat 
yang disebutkan pada permulaan rang undang-undang yang dikemukakan ini? 

Masyarakat penyayang, adil dan masyarakat yang madani yang diperkenalkan 
dalam rang undang-undang ini ialah suatu yang telah diperkenalkan akhir-akhir ini 
walaupun mungkin orang yang rnula-rnula memperkenalkan istilah madani ini dalam 
pemerintahan sudah tidak ada lagi dalam Parlimen ini, berada di Sungai Buloh 
sekarang. Walaupun begitu kerajaan telah menerirna pakai istilah ini sebagai suatu 
hasrat dan kenyataan untuk dilaksanakan. 

Satu lagi mengiktirafbahawasanya kanak-kanak bukan sahaja merupakan satu 
bahagian penting masyarakat tetapi merupakan kunci kehidupan pembangunan dan 
kemakmuran masyarakat. Saya bersetuju dengan segala hasrat dan objektif yang 
dinyatakan dalam rang undang-undang ini. 

Sebenamya kalau kita dapat menyelesaikan masalah yang kita nyatakan ini, 
kita telah menyelesaikan separuh, satu generasi manusia yang ada dalam negara kita 
ini. Kalau kita ukur dari segi percentage - jumlah yang diistilahkan sebagai kanak
kanak iaitu yang berumur 18 tahun ke bawah secara - yang mungkin tidak terlalu tepat 
tetapi paling kurang saya merasakan kita mempunyai tidak kurang daripada 50% 
daripada penduduk. Berdasarkan kepada kanak-kanak yang mendaftar untuk Darjah 
Satu sahaja sudah berjumlah dua juta orang. Ertinya kalau kita dapat menyelesaikan 
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berterusan jumlah yang sangat besar daripada penduduk dalam negara. kita ini ~a.ng 
nantinya suatu ketika akan mengambil alih pimpinan seterusnya mentadbrr negara m1. 

Oleh kerana itu, saya suka menyebut di sini bahawa apa yang kita ~ahaskan 
ini ialah mengenai rang undang-undang tetapi undang-undang bukan satu-satunya 

t. penyelesaian kepada masalah yang kita badapi dalam membina dan membangunkan 
kanak-kanak yang menjadi hasrat dan matlamat kita. Banyak perkara yang terlibat 
menjamin bahawa tidak berlakunya abuse, tidak berlakunya perkara-perkara yang tidak 
baik kepada kanak-kanak. Oleh kerana itu, saya suka menyebut bahawa perlu suatu 
pendekatan yang tidak semata-mata bersifat legqlistic yang bersifat semata-mata 
undang-undang dalam kita hendak menyelesaikan masalah ini. Ia mestilah dilakukan 
secara yang bersepadu, secara yang menyeluruh - secara holistic, yang menyeluruh 
supaya matlamat yang bendak kita capai itu dapat kita addresskan dalam isunya yang 
sebenar supaya kita dapat menyelesaikan masalah ini. 

Yang Berbormat Tuan Yang di-Pertua, untuk kita menyelesaikan masalah kita 
perlu tahu apakah sebenamya yang menjadi punca kepada masalah ini? Untuk 
memberikan jawapan ini, bukanlah satu jawapan yang mudah tetapi berdasarkan 
kepada kajian bahawa punca yang melahirkan tindakan-tindakan yang mungkin 
tindakan undang-undang ini boleb diapplykan kepada kesalahan-kesalahan yang 
disebutkan itu terlalu banyak. Dalam kita mencari sebab musabab kepada masalah 
yang ada ini selalunya orang mungkin bertanya berdasarkan kepada apakah masalah 
itu, di manakah masalab itu wujud, siapakah yang melakukan kesalahan itu dan 
akbimya sekali bagaimana kita dapat menyelesaikan masalah ini? 

Dalam bahasa wartawan barangkali disebut - ia ada lima "w"dan satu "h"
"what, when, where, who, why" dan "how". Persoalan yang mengenai bagaimana 
inilah yang sukar untuk dijawab. Kita mungkin dapat mengenal pasti masalah yang 
dihadapi tetapi bagaimana kita bendak menyelesaikan masalah yang ada di badapan 
kita. 

Yang Berhormat Tuan Yang .di-Pertua, masalah yang kita hadapi sekarang 
kalau kita kembali dan kita dapat melihat beberapa ucapan yang telah dinyatakan di 
dalam Dewan ini sendiri, perlakuan yang melibatkan semua golongan manusia, yang 
melibatkan bukan sahaja kanak-kanak tetapi ibu bapa, masyarakat yang hampir dengan 
ibu bapa, masyarakat yang di luar daripada ibu bapa sendiri yang menirnbulkan 
perlakuan-perlakuan yang rnernbantut perkernbangan kanak-kanak sendiri di sarnping 
soal-soal dasar yang menjadi tanggungjawab kerajaan yang rnernerintah hari ini. 

Kerajaan sarna ada Kerajaan Pusat ataupun kerajaan negeri kita sama-sama 
bertanggungjawab di dalam bal ini. Oleh kerana itu, kalau kita tidak mendapat suatu 
garnbaran yang jelas kita mungkin memberi ubat yang tidak kena pada sasarannya. 
Oleh kerana itu, rnungkin saya beranggapan kajian telah dibuat oleh kernenterian yang 
berkenaan supaya segala masalah itu dapat difahami, dapat dikumpulkan dan tindakan 
secara yang rnenyeluruh itu yang melibatkan bukan Kementerian Perpaduan Negara 
dan Pembangunan Masyarakat sahaja tetapi rnelibatkan banyak kernenterian akan 
dapat kita manfaatkan bagi rnenghadapi rnasalah yang kita hadapi. 

Yang Berhorrnat Tuan Yang di-Pertua, saya tidak hendak huraikan tentang 
rnasalah-rnasalah tetapi saya lebih menumpukan bagaimana seharusnya beberapa 
rancangan yang boleh kita laksanakan di dalam kita menyelesaikan rnasalah yang ada 
di hadapan kita selain daripada penyelesaian melalui undang-undang. 

Yang Berhorrnat Tuan Yang di-Pertua, antaranya dan telah disebutkan di 
dalam rang undang-undang ini sendiri pun bahawa kita hendak mewujudkan 
masyarakat rnadani, rnasyarakat penyayang, rnasyarakat yang berperikemanusiaan, kita 
harus dapat menunjukkan satu contoh, satu model yang baik kepada anak-anak kita 
kerana anak-anak kita ialah orang yang melihat kepada role model yang ada di hadapan 
mereka sama ada guru mereka, ibu bapa mereka, peer groups mereka, kawan-kawan 
yang sebaya dengan mereka. Semua tindakan masyarakat di sekeliling akan 
mempengaruhi anak-anak kita dan oleh kerana itu, role model yang hendak 
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diwujudkan mestilah suatu role model yang mampu unruk menterjemahkan sifat yang 
bukan sahaja kepada sifat fizikal anak-anak itu, nalurinya, emosinya, spiritualnya 
perlulah kita addresskan sekali supaya akan dapat mewujudkan suatu personaliti yang 
rounded bukannya satu personaliti yang split yang tidak tahu pedoman ke mana 
me~a akan pergi akhimya dan inilah yang perlu kita lakukan. 

Oleh kerana itu, antara beberapa cadangan yang saya hendak kemukakan hari 
ini ialah yang pertama, kita mesti menanamkan sifat bercakap benar ini kepada semua 
masyarakat daripada bawah sampai ke atas. Ya? 

Datuk Napsiah binti Omar [Kuala Pilah]: [Bangun] 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Ya, sila. 

Datuk Napsiah binti Omar: Tuan Yang di-Pertua, mendengarkan ucapan 
Ahli Yang Berhormat bagi parti PAS ini ..... 

Timbalan Yang di-Pertua [Dato' Haji Muhamad bin Abdullah]: Dungun. 

Datuk Napsiah binti Omar: Dungun ... sangatlah menarik begitu mulia 
sekali ideal-idealnya tetapi tahukah Tuan Yang di-Pertua, apa yang berlaku di bawah. 
Saya terpaksa bangun kali ini kerana saya tahu satu kes sebab pada waktu semalam 
saya mendengar ucapan dan sambungan ucapan Ahli Yang Berhormat bagi Tumpat 
juga. Saya ini bertanya kepada Ahli Yang Berhormat bagi Dungun, tahukah Ahli Yang 
Berhormat apa yang ditaburkan di tempat tadika hari ini? Di Wilayah Persekutuan ada 
satu tempat dan saya akan beri kepada Ahli Yang Berhormat dari Tumpat kalau dia 
hendak tahu di mana gurunya - tidak ada dalam kurikulum kanak-kanak itu, tetapi, di 
waktu selingan bila hendak buat dua kumpulan, dia akan kata, "di sini anak-anak 
daripada orang parti PAS, di sini anak daripada UMNO". Anak-anak boleh baca 
kesukaan guru, kegemaran guru, jadi berlarilah kepada kumpulan anak orang PAS, 
guru memberi puji, "bagus, ini ramai, anak orang UMNO berapa orang? Oh! dua, tiga 
sahaja". Kerana anak-anak dua, tiga sahaja berani lari ke hadapan mengatakan 
kebenaran yang dia anak UMNO, tetapi dia dikeji oleh guru. "Ah! tengok anak orang 
UMNO, tiga orang sahaja, ini kecil kumpulan ini, engkau lemah, orang UMNO lemah, 
ah! tengok orang PAS, rarnainya orang PAS, anak-anak PAS begitu ramai". Sedarkah 
Yang Berhormat ini berlaku dan juga sedarkah Yang Berhormat berlakunya di mana 
benih-benih, unsur-unsur yang keji ditanamkan di minda-minda yang begitu muda ini. 
Mereka mengajar anak-anak ini untuk membenci, menguruk pemimpin-pemimpin 
negara hari ini. Dalam pantun tiga kerat sahaja, mereka mengatakan pemimpin makan 
babi. Kepada orang Melayu, makan babi ini haram, perkara yang dikuruk, yang dibuat 
oleh orang kafir sahaja. Sebab itu bila ditanamkan unsur-unsur ini di minda anak-anak 
ini maka timbullah kesedaran pada anak-anak ini, mungkin pemimpin negara kita ini 
kafir, mungkin pemimpin kita ini membuat perkara yang dikuruk, dihina ..... 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Cukup 
Yang Berhormat tak? 

Datuk Napsiah binti Omar: Jadi, itulah hendak tanya, tahukah Ahli Yang 
Berhormat ini berlaku. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Ya. 

Tuan Mustafa bin Ali: Yang Berhormat Dato' Yang di-Pertua, saya tidak 
pemah dengar perkara ini sebelum ini kecuali yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat 
itu dan saya bersedia unruk mendapatkan satu fakta yang benar mungkin di luar Dewan 
barangkali kita boleh bincang. insya-Allah. 

Timbalan Yang di-Pertua (Dato' Haji Mohamad bin Abdullah): Ya, ya, 
sambung terus. 

Tuan Mustafa bin Ali: Tetapi berdasarkan kepada kenyataan itu, kalau 
demikianlah keadaannya erti masa depan UMNO terlalu gelap dalam negara ini 
[Ketawa] 
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seramai 18 orang Ahli-ahli Yang Berhonnat telah rnengarnbil bahagian. Pacla rnasa itu 
hujah-hujah yang telah disarnpaikan telah diarnbil kira oleh kernenterian saya clan 
beberapa pindaan juga dibuat seperti kehendak Ahli-ahli Parlirnen. 

Jadi pacla hari sernalarn clan hari serarnai 15 orang Ahli-ithli Yang 
t. Berhorrnat telah rnengarnbil bahagian dalarn perbahasan rang undang-undang ini. 

Yang Berhonnat bagi Klang, Bukit Mertajarn, K.luang, PJ Utara, Seputeh, Gelang 
Patah, Perrnatang Pauh, Bachok, Batang Lupar, Tebrau, Bagan, Tumpat clan Dungun. 
Sernua Yang Berhonnat yang rnengarnbil bahagian telah rnengatakan betapa 
pentingnya kanak-kanak. Jadi walaupun acla sebanyak hujah-hujah berunsur 
politik, ianya sernua acla suatu perkara yang penting. 'Kita tidak boleh rnernpolitikkan 
anak-anak kita. Anak-anak kita rnustahak, rnasa haclapan aclalah di tangan anak-anak 
kita. Walaupun kita rnaju daripacla sernua aspek pernbangunan kalau anak-anak kita 
tidak dijaga dengan baik, kita ticlak akan rnencapai kernajuan yang kita kehendaki itu. 

Soalan Yang Berhorrnat bagi .Klang rnencadangkan supaya garnbar pcsalah 
yang rnelakukan jenayah seks terhaclap gadis-gadis di bawah umur dipaparkan di 
akhbar. Ticlak acla larangan rnenyiarkan garnbar pcsalah yang berkenaan di akhbar 
kecuali jika dilarang oleh pihak rnahkarnah dan jika pesalah ialah pesalah di bawah 
umur. 

Soalan kedua beliau, keberkesanan undang-undang dari segi 
penguatkuasaan. Kernenterian akan rnernastikan bahawa penguatkuasaan undang
undang yang baru ini akan dijalankan dcngan scbaik-baiknya. Latihan dan 
pendedahan yang secukupnya akan diberikan kepacla pegawai-pegawai dan 
kakitangan yang terlibat clalarn urusan ini. 

Soalan ketiga beliau, akibat claripacla pernansuhan Akta Pelindungan Wanita 
clan Gadis perlu diwujudkan undang-undang baru atau dipincla Kanun Keseksaan 
untuk rnelindungi wanita yang tidak diliputi oleh rang undang-unclang ini daripacla 
penjenayah-penjenayah seks. Sekiranya Kanun Keseksaan yang henclak dipincla, bila 
pindaan itu akan dibentangkan di Parlirnen. Tindakan telah diarnbil untuk rnemincla 
Kanun Keseksaan berbangkit daripacla pernansuhan Akta Perlindungan Wanita dan 
Gadis 1973. Pernbentangannya di Dewan ini dijangka akan dibuat secepat rnungkin 
atau selewat-lewatnya pacla sesi pertarna persidangan Parlirnen tahun haclapan. 
Pinclaan yang berkenaan akan rnengarnbil kira kesalahan-kesalahan yang dilakukan 
terhaclap wanita dan gadis berurnur 18 tahun ke atas. 

Soalan Yang Berhorrnat bagi Bukit Mertajarn. Soalan nombor satu, Yang 
Berhonnat telah merujuk kepacla memorandum daripacla Women Crisis Center 
Pulau Pinang yang telah memberikan pandangan mereka tentang Rang Undang
unclang Kanak-kanak 2000 dan inconsistency yang terclapat di clalamnya, dengan izin. 
Adakah kementerian akan mengambil perhatian tentang pandangan WCC itu. 
Kementerian telah menerima memorandum claripacla Women Crisis Center dan telah 
pun meneliti kandungannya. Kementerian ingin mengucapkan terirna kasih atas claya 
usaha Women Crisis Center mengkaji rang unclang-undang ini dan minat yang telah 
ditunjukkan. 

Didapati ada beberapa perkara yang dibangkitkan oleh WCC yang bemas 
dan akan dikaji selanjutnya dan akan diberi pertirnbangan yang sewajamya. Perlu 
dirnaklurnkan kepada Dewan yang rnulia ini bahawa memorandum claripacla WCC 
lewat dikernukakan. Oleh itu, pertimbangan yang dimaksudkan tadi hanya boleh 
dibuat susulan claripada pembentangan rang undang-undang ini. 

Puan Teresa Kok Suh Sim: Minta penjelasan. Terirna kasih Tuan Yang di
Pertua, Yang Berhorrnat Setiausaha Parlirnen, yang saya faham sebelum penggubalan 
Rang Undang-unclang Kanak-kanak ini sebenamya kerajaan tidak menjemput WCC 
untuk membincangkan rang undang-undang ini. Adakah ini benar? Jadi kerajaan tidak 
boleh menyalahi wee kerana menghantar memorandum mereka lewat kerana 
mereka mernang tidak tahu bahawa rang undang-undang ini akan dibentangkan 
begitu awal dalam sidang Parlimen ini. 
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Dato' S. Veerasingam: Kita tidak menyalahkan wee. Kita menerima 
memorandum itu pada minggu lalu sahaja tetapi rang undang-undang ini telah pun 
dibawa ke persidangan pada tahun 1999. Jika mereka selepas itu telah meneliti apa 
yang ada boleb menghantar awal lagi kerana ianya akan dibawa ke persidangan yang 
beTt. Tetapi walau bagaimanapun, apa-apa kenyataan yang dibuat akan diambil 
kira pada masa badapan selepas rang undang-undang ini telab dikuatkuasakan. 

Timbalan Yang di-Pertua [Datuk Lim Si Cheng): Yang Berbormat, Yang 
Berbormat bagi Bukit Mertajam bangun. 

Puan Chong Eng: Terima kasih Tuan Yang di-P~rtua, sebenamya ramai 
kumpulan wanita yang berminat hendak mengambil babagian dalam pindaan ini tetapi 
saya tidak tabu adakah mereka dijemput dimasukkan ke dalam jawatankuasa yang 
bertanggungjawab membuatkan draf ini. Saya rasa tidak, kerana sebenamya Women 
Crisis Center yang berdasarkan rang undang-undang yang di' table' pada kali ini clan 
bukan Parlimen yang lalu dan ini kerana saya adalab abli kepada WCC dan saya 
berikan kepada mereka dan minta mereka membuat kajian kerana ramai MP di dalam 
Dewan ini, kita bukan pakar di dalam urusan ini tetapi mereka adalab pakar kerana 
mereka directly involved dalam kerja-kerja ini. Juga dengan kumpulan-kumpulan 
wanita yang lain seperti WAO dan awam, maka adalah saya barap kerajaan akan 
menjemput kumpulan-kumpulan yang .... 

Timbalan Yang di-Pertua [Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat tunggu 
jawapan daripada Yang Berhormat Setiausaba Parlimen, tidak payah berucap lagi. 

Puan Chong Eng: Tak, saya banya bendak penjelasan di sini supaya 
apabila kita membuat pindaan kita akan mengadakan satu pindaan yang lebih 
menyelurub dan tidak perlu untuk membuat pindaan pada masa yang akan datang lagi 
seperti Domestic Violence Act. Kita perlu menjemput mereka dan sekiranya boleb 
jemputlah juga pihak pembangkang kerana ini Dewan di sini ialab membuat ... 

Timbalan Yang di-Pertua [Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat, tadi 
Yang Berhormat sudab bertanya kepada Setiausaha Parlimen sama ada mereka 
dijemput, tetapi jawapan belum diterima, saya fikir setakat ini cukuplab. 

Puan Chong Eng: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua, dengan cadangan 
yang baik ya. Maka saya hendak tahu adakab kementerian akan membuat demikian 
pada masa yang akan datang? Terima kasih. 

Dato' S. Veerasingam: Saya sudab beritabu tadi, kita akan buat penelitian 
mana-mana undang-undang apabila dikuatkuasa, selepas itu kita nampak ada sedikit 
yang tidak memberi faedab kepada kanak-kanak ianya akan ditukar, Parlimen akan 
bersidang tiap-tiap kali dan kita ada rang undang-undang yang ditukar untuk 
kebaikan penduduk-penduduk kita. Terima kasih. 

Soalan yang kedua, bantuan kepada kanak-kanak sekarang RM25 sebulan. 
Adakah pihak kerajaan akan menaikkan bantuan ini supaya kanak-kanak dapat hidup 
lebih selesa? 

Kerajaan memang peka terhadap kebajikan kanak-kanak yang miskin. 
Bantuan-bantuan kepada keluarga miskin termasuk kanak-kanak telah pun dinaikkan 
kepada kadar baru mulai I Januari 2000. Bantuan kepada kanak-kanak merupakan 
saraan bulanan dan bantuan sekolah satu tabun sekali. Bantuan bulanan di bawah skim 
bantuan kanak-kanak dinaikkan daripada RM140 sebulan seorang kanak-kanak kepada 
RM60 sebulan. Dan bantuan maksimum satu keluarga adalah RM250 sebulan. 
Bantuan sekolah yang diberikan ialah bagi tujuan bayaran yuran peperiksaan, yuran 
asrama, tambang bas dan tuisyen yang dibayar penuh dan pakaian sekolah RM90 
seorang murid sekolah rendah dan RM 110 seorang bagi murid sekolah menengah. 
Bagi kanak-kanak miskin yang memerlukan perlindungan akan diberi perlindungan di 
institusi kerajaan atau NGO bagi membolehkan mereka meneruskan pelajaran mereka 
dan hidup lebih selesa dalam masyarakat. 
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Soalan yang ketiga, dari aspek penjagaan ramai kanak-kanak yang didedahkan 
kepada bahaya dan risiko. Banyak keluarga miskin yang perlu bekerja dan kanak
kanak ditinggalkan tanpa penjagaan. Kerajaan perlu memikul sama tanggungjawab 
clan menyediakan kemudahan dalam hal ini. Meminta menteri meminda akta yang 

t. berkaitan. 

Kementerian sedia maklum bahawa terdapat keluarga miskin yang terpaksa 
meninggalkan anak-anak mereka tanpa penjagaan apabila mereka keluar bekerja. 
Walaupun Akta Taska 1984 bertujuan mengawal standard minimum di taman-taman 
asuhan, akta tersebut tidak mewajibkan penubuhan taska di tempat kerja. Buat masa 
ini kerajaan telah mengambil tindakan menggalakkim pihak majikan menubuhkan 
taska di tempat kerja. Surat Pekeliling yang dikeluarkan oleh pihak JP A bertarikh 4 
Oktober 1989 menggalakkan taman asuhan diwujudkan di agensi kerajaan. Beberapa 
insentif juga diberi oleh pihak kerajaan seperti pengecualian cukai dan pengecualian 
tukar syarat bangunan kerajaan yang digunakan untuk taska. Taska yang dikendalikan 
oleh pihak KEMAS juga dapat membantu keluarga miskin di luar bandar. 

Kementerian Perpaduan Negara dan Pembangunan Masyarakat bercadang 
meminda akta yang sedia ada dan akan menimbang sama ada penubuhan taska di 
tempat kerja perlu diwajibkan. 

Soalan yang keempat, dalam akta ini memperuntukkan ... 

Puan Chong Eng: Penjelasan Tuan Yang di-Pertua. Terima kasih. Bolehkah 
Yang Berhormat Setiausaha Parlimen memberi bilangan atau jumlah berapa 
department telah berbuat demikian untuk menyediakan tempat asuhan untuk kanak
kanak kakitangan kerajaan. 

Dato' S. Veerasingam: Di beberapa agensi kerajaan lebih sepuluh tempat 
ada tempat-tempat asuhan seperti Kementerian Kewangan dan beberapa tempat lagi. 
Tetapi tidak ada seperti kehendak kementerian saya. Sebab itu kita ingin buat 
peminclaan supaya boleh diwajibkan mengadakan tempat-tempat asuhan. 

Kita ada satu masalah macam kalau kita ambil satu kementerian, barangkali 
ada tiga atau empat orang ibu yang ada bayi yang perlu dibawa ke pejabat itu. Jadi 
kalau kita ada satu tempat di mana tempat asuhan untuk tiga empat orang, itu tidak 
sesuai. Jadi dalam perbincangan kita, kita fikir kalau ada satu tempat central 
dipusatkan, di mana ibu-ibu semasa pergi bekerja boleh hantar anak-anak mereka. Ada 
ramai juga datang dari tempat jauh ke pekan. Kalau mereka membawa dan letak di 
satu tempat mereka berulang alik menaiki bas clan lain-lain. Ianya sudah menjadi satu 
masalah. Dan ianya semuanya diambil kira. Dan kita mementingkan supaya ada 
taman-taman asuhan clan kita akan membuat satu rang undang-undang di mana 
jabatan-jabatan dan juga pihak swasta boleh mengadakan tempat-tempat asuhan demi 
kepentingan anak-anak kita. Soalan yang keempat. .. 

Timbalan Yang di-Pertua [Datuk Lim Si Cheng]: Yang Berhormat Arau 
bangun. 

Puan Hajah Mastika Junaidah binti Husin: Terima kasih Tuan Yang di
Pertua dan terima kasih kepada Setiausaha Parlimen atas penjelasan tadi. Tetapi saya 
tertarik dengan soal menyediakan nurse1y ataupun taska kepada anak-anak di mana 
kita tahu sekarang ini banyak ibu yang bekerja. Masalah kekurangan taska yang telah 
pun lama kita hadapi dan nampaknya belum ada penyelesaian. Saya memang sedar 
bahawa pihak kementerian memang mempunyai satu hasrat supaya taska diwujudkan. 
Begitu juga dengan Kementerian Sumber Manusia, mereka memberikan insentif 
tertentu kepada pihak-pihak swasta untuk memberikan galakan kepada owner of the 
company ataupun pemilik-pemilik pihak swasta ini untuk mewujudkan taska dan juga 
nursery. Tetapi nampaknya perkara ini tidak berlaku sebenarnya di negara kita dan 
memakan masa yang demikian lama. 

Saya ingin mendapat jawapan daripada Yang Berhonnat, apakah program 
yang konkrit yang akan diadakan oleh pihak kerajaan selain daripada mengadakan satu 
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enakmen untuk mewajibkan sama ada majikan ataupun pihak-pihak swasta ini 
mengadakan taska. Adakah pihak kerajaan masukkan dalam Rancangan Malaysia ke 
Lapan ataupun dalarn belanjawan akan datang satu usaha yang benar-benar konkrit 
untuk mewujudkan tempat pemeliharaan kanak-kanak kerana saya merasakan . ini 
adWah perkara yang amat penting di negara kita pada masa ini. Terima kasih. 

Dato' S. Veerasingam: Terima kasih Yang Berhormat bagi Arau. 
Sebenarnya perkara ini adalah satu perkara yang penting dan kita telah bincang dalam 
kementerian saya. Jabatan Perpaduan Negara juga telah membenarkan ahli-ahlinya 
dari Jiran Wanita untuk mengadakan taman-taman asuhan. Maknanya kurang daripada 
sembilan bayi di rumah-rumah mereka boleh dijadikan' t~mpat-ternpat asuhan dan 
Jabatan Perpaduan Negara juga memberi sumbangan sedikit supaya itu boleh dijadikan 
sebagai tempat asuhan. Dan undang-undang yang sedia ada tidak wajibkan pihak 
swasta atau pihak kerajaan untuk mengadakan taman-taman asuhan. 

Jadi kita mesti mencari jalan dan membuat pindaan kepada akta-akta yang 
sedia ada supaya diwajibkan mengadakan tempat-tempat asuhan untuk bayi-bayi kita 
seperti di sekolah-sekolah untuk mengadakan kelas POL kita perlu ada 15 orang 
murid-murid yang memohon, kita wajibkan mengadakan kelas-kelas POL seperti itu 
kalau ada beberapa orang bayi, kita wajibkan mengadakan taman asuhan atas 
permintaan ibu-ibu sendiri. Terima kasih. 

Soalan keempat, dalam akta ini memperuntukkan ibu bapa perlu 
bertanggungjawab terhadap kesalahan anak-anak. lbu bapa menjadi mangsa kepada 
akta ini akibat kemiskinan. Oleh itu akta ini perlu melihat latar belakang keluarga ibu 
bapa. Laporan akhlak yang mengandungi maklumat latar belakang ibu bapa, keluarga 
akan disediakan oleh pegawai akhlak. Pihak mahkamah boleh berpandu kepada 
laporan ini untuk menimbangkan kedudukan dan kemampuan keluarga dan seterusnya 
membuat keputusan. 

Soalan yang kelima, bahan-bahan perlu dikawal memandangkan masa ini 
terdapat dengan begitu berleluasa. Ini merupakan punca masalah sosial. Kerajaan 
sedar mengenai perkara ini dan akan sentiasa memantau keadaan dan menyalurkan 
maklumat ini kepada Kementerian Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna. 

Soalan yang keenam, adakah polisi kerajaan menjamin kebajikan dan 
memberi hak kepada kanak-kanak sudah memadai. Kerajaan telah menandatangani 
konvensyen mengenai hak kanak-kanak pada tahun 1995. Dan dengan ini kerajaan 
telah membuat komitmen memperjuangkan hak kanak-kanak di negara ini. 

Yang Berhormat Tuan Yang di-Pertua, soalan dari Yang Berhormat bagi 
Keluang. Soalan nombor satu, mengenai keanggotaan majlis penyelaras bagi 
perlindungan kanak-kanak di bawah Fasal 4(l)(n) mencadangkan supaya wakil 
NACIWID dan wakil SUHAKAM (Suruhanjaya Hak Asasi Manusia) turut 
dipertimbangkan sebagai anggota. Cadangan yang baik dan akan dipertimbangkan 
oleh kementerian saya. 

Soalan yang kedua pembentukan pegawai akhlak yang melibatkan pegawai 
dan kini merangkumi juga pembantu kebajikan memberi pandangan mengenai perkara 
ini tidak sesuai dan meminta ulasan. 

Dalam peruntukan sedia ada hanya Pegawai Kebajikan Masyarakat dan 
Penolong Pegawai Kebajikan Masyarakat dilantik sebagai pegawai akhlak. Peruntukan 
untuk mempertimbangkan perlantikan Pembantu Kebajikan Masyarakat sebagai 
pegawai akhlak dimasukkan dalam rang undang-undang baru bagi mengatasi masalah 
yang terdapat di kawasan pedalaman di Sabah dan Sarawak. Di kawasan pedalaman 
tiada Penolong Pegawai Kebajikan Masyarakat yang ditempatkan di situ. Oleh yang 
demikian, laporan akhlak terpaksa dibuat oleh Pembantu Kebajikan Masyarakat. 
Perlantikan Pembantu Kebajikan Masyarakat sebagai pegawai akhlak hanya akan 
dibuat dalam keadaan tertentu sahaja. 

Soalan yang ketiga menyentuh mengenai kelonggaran ke atas sekatan media 
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di bawah Fasal 15(3). Yang Berhormat berpendapat bahawa liputan berita boleh 
menjadi pengajaran dan mewujudkan kesedaran kepada masyarakat tetapi berharap 
supaya mahkamah dalam menjalankan kuasa yang diberikan di Fasal 15(3) bukan 

. hanya membenarkan insidennya sahaja disiarkan bukannya nama, alamat, · dan gambar 
t. kanak-kanak yang terlibat. Kementerian berkeyakinan penuh bahawa pihak mahkamah 

dalam menjalankan kuasanya yang sedemikian akan bertindak mengikut lunas undang
undang dan demi kebaikan dan kepentingan keadilan. 

Soalan nombor empat, Yang Berhormat mengalu-alukan mengadakan 
peruntukan mengenai kehadiran ibu bapa penjasa kanak-kanak dan kanak-kanak 
sendiri di bengkel interaktif. Namun begitu Yang' Berhormat bimbang sekiranya 
timbul masalah kekurangan tenaga kaunselor. 

Kerajaan memang sedar mengenai masalah ini dan jemaah menteri semasa 
pertimbangkan memorandum Rang Undang-undang ini telah secara prinsip meluluskan 
permohonan 34 jawatan Pegawai Kaunselor, Gred S3. Perkara ini akan dibincangkan 
dengan pihak JP A. 

Soalan yang kelima mengenai kesalahan kerana membiarkan kanak-kanak 
tinggal tanpa pengawasan yang berpatutan di bawah Fasal 33(b) dan (c) iaitu selama 
satu tempoh dan dalam keadaan tidak berpatutan memandangkan semua hal keadaan, 
Yang Berhormat ingin mengetahui apa yang dikatakan sebagai keadaan dan tempoh 
yang berpatutan. Tempoh dan keadaan tidak dapat dinyatakan dengan jelas kerana 
bergantung kepada hal keadaan sesuatu kes. Misalnya tempoh tiga hari mungkin 
berpatutan bagi satu kes tetapi tidak bagi kes yang lain dan bergantung kepada sama 
ada tempoh atau keadaan itu munasabah atau tidak. 

Soalan yang keenam, Yang Berhormat merujuk kepada peruntukan Fasal 109 
dan 110 berhubung dengan kuasa untuk menyiasat dan kuasa untuk menangkap tanpa 
waran. Untuk menentukan ada check and balance, Yang Berhormat mencadangkan 
supaya apabila ada penangkapan atau penyiasatan yang hendak dibuat pelindung dan 
pihak polis akan bertindak bersama kerana penangkapan atau penyiasatan itu 
melibatkan seorang kanak-kanak. 

Sejauh yang mungkin pelindung memang ingin mendapatkan bantuan dan 
kerjasama pihak polis dalam apa-apa penangkapan yang hendak dibuatnya. Sedapat 
yang boleh kerjasama erat akan dijalinkan dengan pihak polis dalam hal ini. Setakat 
ini pelindung tidak menghadapi apa-apa masalah untuk mendapatkan kerjasama dan 
bantuan pihak polis dalam hal penangkapan dan penyiasatan kes seorang kanak-kanak. 

Soalan Yang Berhormat bagi Petaling Jaya Utara. Soalan pertama, merujuk 
kepada Fasal 32 gejala negatifyang mendedahkan kanak-kanak perempuan yang dalam 
lingkungan belasan tahun yang ada, yang kurang daripada 10 tahun membuat 
pertunjukan tarian dan nyanyian atas dalihan mengadakan pertunjukan amal. 

Yang Berhormat menyeru kerajaan memandang berat aspek-aspek yang 
menjuruskan kanak-kanak kepada kegiatan yang tidak sihat dengan keselamatan dan 
pendidikan serta masa depan diabaikan. Keprihatinan Yang Berhormat terhadap 
perkara ini akan diambil perhatian oleh kerajaan dan pelindung akan dinasihatkan 
untuk mengambil tindakan dengan lebih berwaspada mengenai kegiatan ini. 

Soalan Yang Berhormat bagi Petaling Jaya yang berikutnya, rang undang
undang juga mestilah dihuraikan dengan jelas pertunjukan amal yang tidak bertujuan 
untuk mengaut keuntungan individu seperti pertunjukan amal yang sihat untuk sekolah 
atau persatuan. Walaupun rang undang-undang ini tidak menghuraikan secara 
terperinci, perkara ini akan diambil perhatian oleh pelindung semasa mereka 
melaksanakan tanggungjawabnya. 

Soalan yang kedua, Yang Berhormat membangkitkan isu penahanan 1800 
kanak-kanak antara umur 13 hingga 20 tahun di penjara termasuk 261 orang di penjara 
Sungai Buloh. Yang Berhormat juga telah menggariskan langkah-langkah yang perlu 
diambil oleh kerajaan untuk mengatasi dan menangani masalah penahanan kanak
kanak di penjara. Kementerian amat memandang berat tentang tahanan reman kanak-
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kanak di penjara. Dalam usahanya untuk mengatasi masalah ini, kementerian ini telah 
mengambil tindakan untulc memindahkan golongan tertentu kanak-kanak yang ditahan 
reman di penjara ke institusi kebajikan secara berperingkat. Proses ini akan 
mengambil sedikit masa tetapi diharap dapat diselesaikan dalam masa yang terdekat. 
De~an itu tidak timbul lagi masalah penahanan remlin kanak-kanak di tempat yang 
membolehkan mereka bergaul dengan banduan dewasa. Namun demikian kementerian 
mengucapkan terima kasih atas semua cadangan Yang Berhormat. 

· Soalan ketiga, Yang Berhormat mencadangkan supaya ditetapkan tempoh 
maksimum bagi satu perbicaraan yang melibatkan seorang kanak-kanak supaya tidak 
berlaku masalah kelewatan perbicaraan. Cadangan ini memerlukan kajian yang 
mendalam khususnya apabila mahkamah bagi kanak-kanak bukan sahaja terdiri 
daripada seorang majistret tetapi juga dua orang penasihat apabila terdapat beberapa 
keperluan undang-undang seperti pengadaan laporan akhlak, kementerian bersetuju 
bahawa kelewatan perbincangan tidak sepatutnya berlaku kerana kelewatan akan 
menjejaskan kepentingan seseorang kanak-kanak dan sepatutnya dielakkan. Cadangan 
Yang Berhormat akan dipertimbangkan. 

Tuan Yang di-Pertua, soalan daripada Yang Berhormat bagi Seputeh. 
Soalannya yang pertama, pelbagai isu yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat 
Seputeh tidak akan disenaraikan secara terperinci sebab ianya semua adalah berikutan 
dengan perkara-perkara yang sama. Saya percaya hampir kesemua isu yang 
dibangkitkan oleh Yang Berhormat bagi Seputeh merupakan isu yang terkandung 
dalarn memorandum yang dikemukakan oleh Pusat Krisis Wanita Pulau Pinang 
mengenai Rang Undang-undang Kanak-kanak 2000. Sebagaimana yang telah saya 
sebut awal tadi, semasa mengulas pertanyaan yang dikemukakan oleh Yang Berhormat 
bagi Bukit Mertajam, kementerian ini telah meneliti semua pandangan, komen dan 
kritikan yang dimajukan oleh Pusat Krisis Wanita. 

Kementerian juga berpendapat bahawa ada beberapa isu yang dibangkitkan 
oleh Pusat Krisis Wanita yang bernas dan boleh dipertimbangkan. Namun begitu, 
memandangkan memorandum hanya dikemukakan kepada kementerian pada minggu 
lepas, maka apa-apa pertimbangan mendalarn mengenainya hanya boleh dibuat susulan 
daripada pembentangan rang undang-undang ini. Kementerian bersedia untulc 
mengkaji semua isu yang dibangkitkan oleh Yang Berhormat dan yang terkandung 
dalam memorandum daripada Pusat Krisis Wanita, apa-apa jua pandangan dan komen 
dari mana-mana pihak demi kebaikan dan kepentingan kanak-kanak. 

Soalan yang kedua, institusi kebajikan kanak-kanak tidak kurang memberi 
perhatian kepada emosi kanak-kanak kerana kekurangan kakitangan dan kaunselor 
serta kekurangan kepakaran institusi berkenaan banyak memberi jagaan dan 
perlindungan sahaja. Masalah kekurangan kakitangan institusi kebajikan sedang 
diambil tindakan oleh kementerian dalam cadangan penstrukturan semula organisasi 
Jabatan Kebajikan Masyarakat. Dalam Rancangan Malaysia Kelapan juga telah 
dicadangkan supaya rumah kanak-kanak sedia ada dinaikkan taraf dari segi kemudahan 
fizikal dan juga dicadangkan untuk menambah bilangan rumah kanak-kanak di seluruh 
negara. 

Soalan daripada Yang Berhormat bagi Gelang Patah, kerajaan perlu wujudkan 
polisi-polisi yang lebih people-friendly, dengan izin, supaya pihak majlis tempatan 
peka dengan keperluan dari segi pembangunan insan. Di bawah Jawatankuasa Khas 
Kabinet Membanteras Masalah Sosial telah diwujudkan satu jawatankuasa teknikal 
bagi kemudahan sosial yang diterajui oleh Kementerian Perumahan dan Kerajaan 
Tempatan. Salah satu perkara yang diberi penekanan adalah pewujudan kemudahan
kemudahan yang lebih people-friendly termasuk yang mesra kanak-kanak. 

Soalan yang kedua. peruntukan undang-undang untuk melindungi rumah 
kanak-kanak disediakan ..... 

Timbalan Yang di-Pertua [Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat, Yang 
Berhormat Setiausaha Parlimen. 
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Puan Chong Eng: Penjelasan. 

Timbalan Yang di-Pertua [Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat 
Setiausaha Parlimen, Bukit Mertajam bangun 

ti. Puan Chong Eng: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua. Adakah Yang 
Berhormat Setiausaha Parlimen tahu bahawa di bawah kementerian Yang Berhormat 
iaitu rukun tetangga. Rukun tetangga selalunya dia buat office tetapi di mana dia 
binakan office, di atas paclang kanak-kanak clan saya berpendapat adakah ini polisi 
kementerian Yang Berhormat bahawa mengambil paclang itu untuk membina satu 
dewan rukun tetangga ataupun dibinakan dewan orang ramai di atas paclang clan dia 
akan mengambil paclang itu, take away the padang. Sekarang kita katakan kita hendak 
wujudkan lebih banyak kemudahan untuk kanak-kanak remaja tetapi pada sebelah 
tangan yang lain, kita ambil, we take away the kemudahan. Apakah penjelasan? 

Dato' S. Veerasingam: Terima kasih kepada Yang Berhormat bagi Bukit 
Mertajam. Sebenamya kita tidak ambil padang itu. Orang yang hidup di sekitar itu, di 
taman-taman yang berkenaan, mereka yang memohon supaya kita mendirikan 
bangunan itu clan mereka perlu mendapat kebenaran daripada pihak berkuasa tempatan. 
Apabila kita menerima surat daripada pihak berkuasa tempatan clan juga kepada 
penduduk-penduduk kawasan itu, barulah dewan itu dibina. Walaupun dewan itu 
dibina di atas paclang yang sedia ada, biasanya tempat permainan bagi kanak-kanak 
sentiasa ada di kawasan itu. Bukan ambil seluruh paclang. 

Dengan adanya satu tempat di mana anak-anak kita juga boleh berhimpun, 
mengambil bahagian dalam indoor games, dengan izin, ini akan membawa lebih 
faedah kepada penduduk-penduduk kawasan itu tetapi dalam Rancangan Malaysia 
Kelapan, Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan akan menentukan tempat
tempat khas untuk dewan seperti ini dan untuk lain-lain tempat kemudahan permainan 
ditetapkan supaya semua pembangunan, 10% daripada kawasan pembangunan itu 
disimpan untuk rekreasi dan lain-lain kemudahan penduduk-penduduk tempatan. 
Selepas itu kita tidak akan menghadapi masalah seperti yang ditimbulkan oleh Yang 
Berhormat bagi Bukit Mertajam. 

Puan Chong Eng: Penjelasan. 

Timbalan Yang di-Pertua (Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat. 

Puan Chong Eng: Penjelasan, terima kasih. Kementerian Yang Berhormat 
ialah Kementerian Perpaduan Negara clan Pembangunan Masyarakat ya. Maka, 
perpaduan negara itu juga termasuk juga Barisan Nasional, kerajaan clan juga 
pembangkang. Betul? 

Dato' S. Veerasingam: [Menganggukkan kepala] 

Puan Chong Eng: Betul ya. Tetapi polisi kementerian Yang Berhormat 
tidak membenarkan rukun tetangga untuk menjemput wakil rakyat dari pembangkang. 
Macam mana rukun tetangga ini hendak menyatukan rakyat apabila polisinya sendiri 
telah bias iaitu ... 

Timbalan Yang di-Pertua (Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat, saya ... 

Puan Chong Eng: ... dia telah mengetepikan pembangkang. 

Timbalan Yang di-Pertua (Datuk Lim Si Cheng): ... saya cadangkanlah 
perkara ini boleh dibangkit satu hari nanti. 

Puan Chong Eng: Tidak. Ini ada juga untuk kebaikan kanak-kanak juga 
kerana kalau rukun tetangga ada aktiviti untuk kanak-kanak tetapi kata tidak boleh 
menjemput MP Bukit Mertajam kerana dia dari pembangkang. 

Timbalan Yang di-Pertua (Datuk Lim Si Cheng): Jadi, Yang Berhormat ... 

Puan Chong Eng: Maka ini telah menyeleweng dari polisinya. 
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Timbalan Yang di-Pertua (Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat, jadi 
apa yang dikatakan berkaitan dengan akta yang kita bangkitkanlah. 

Puan Chong Eng: Tetapi saya di sini pun bolehlah. Dia telah pun 
memberikan peluang kepada saya untuk memberi penjelasan. Dan dia ... 
~ . 

Dato' S. Veerasingam: Okay. 

Puan Chong Eng: ... mengambil padang untuk aktiviti kanak-kanak tetapi 
apabila · ada aktiviti kanak-kanak, tidak boleh menjemput wakil rakyat dari 
pembangkang. Ini telah menyeleweng dari polisinya. ~aya hendak beritahu Yang 
Berhormat. Mungkin dia tidak tahu supaya dia boleh membefulkan polisi ... 

Seorang Ahli: Cukuplah, cukup. 

Timbalan Yang di-Pertua (Datuk Lim Si Cheng): Cukuplah. 

Puan Chong Eng: ... ataupun tersalah guna langkah ini. Terima kasih. 

Dato' S. Veerasingam: Tadi Yang Berhormat mula-mula sebut, adakah itu 
polisi kerajaan. Kalau polisi kerajaan, memang saya tahu tetapi Yang Berhormat kata 
barangkali Yang Berhormat ini tidak tahu. Mana satu yang Yang Berhormat kata -
yang saya tahukah atau yang saya tidak tahu? Kalau ada polisi, saya mesti tahu. Ini 
memang Yang Berhormat bagi Bukit Mertajam bersetuju tidak ada polisi. Sebab itu 
saya tidak tahu dan tidak ada polisi kerajaan supaya mengabaikan pihak-pihak daripada 
pembangkang. Rukun tetangga ini, kita ada jawatankuasa tempatan. Mereka yang 
buat jemputan. Kalau mereka tidak jemput Yang Berhormat, itu masalah mereka 
sendiri dengan Yang Berhormat sendiri, bukan masalah kerajaan. {Tepuk] 

Puan Chong Eng: Penjelasan. 

Dato' S. Veerasingam: Mana ada penjelasan lagi. 

Puan Chong Eng: Saya hendak beritahu Yang Berhormat bahawa 
jawatankuasa itu pun telah dilantik, bukan dipilih oleh penduduk di sana, dilantik oleh 
kementerian Yang Berhormat dan jawatankuasa itu beritahu saya bahawa mereka 
bermesyuarat tiga kali untuk mendebat adakah mereka akan jemput saya sebagai wakil 
rakyat di tempat itu. Dan akhirnya mereka bersetuju tetapi arahan daripada 
kementerian negeri ialah jangan menjemput. Ini saya beri secara formal, maka saya 
harap Yang Berhormat akan buat satu rulingkah ataupun mengambil tahu perkara ini 
dan selaras dengan kementerian di peringkat negeri supaya ini tidak akan berlaku lagi. 
Terima kasih. 

Dato' S. Veerasingam: Terirna kasih Yang Berhormat. Soalan yang kedua 
Yang Berhormat, pertukaran undang-undang untuk melindungi kanak-kanak 
disediakan. Waiau bagaimanapun, ibu bapa adalah pelindung utama dan bagaimana 
peranan ini boleh dijadikan lebih berkesan. Satu cara untuk menekankan 
tanggungjawab ibu bapa sebagai pelindung terutama adalah melalui peruntukan baru 
dalam rang undang-undang di mana ibu bapa boleh didenda, dipenjarakan sekiranya 
tidak hadir di mahkamah. lbu bapa juga diwajibkan menyempumakan hon untuk 
memastikan anak-anak mereka mematuhi syarat-syarat yang ditentukan oleh 
mahkamah. Kewajipan menghadiri interactive workshop juga boleh dikenakan 
terhadap ibu bapa penjaga kanak-kanak. lbu bapa juga boleh dikehendaki membuat 
lawatan tetap ke institusi di mana anaknya yang memerlukan perlindungan dan 
pemulihan ditetapkan. 

Soalan ketiga, Seksyen 97(2), kanak-kanak yang dipenjara di bawah seksyen 
ini, menteri tidak boleh meminda hukuman tersebut. Ini sudah tentu akan menafikan 
hak pendidikan formal kepada kanak-kanak tersebut. Perkara yang dibangkitkan 
adalah dalam bidang tugas Kementerian Dalam Negeri dan oleh yang demikian, 
perkara ini akan dirujuk kepada Kementerian Dalam Negeri untuk diberi perhatian dan 
tindakan yang bersesuaian. 

Soalan yang keempat, pusat video yang diharamkan oleh kerajaan hendaklah 
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disokong dengan tempat-tempat sukan atau riadah sebagai altematif. Kerajaan telah 
memutuskan supaya arked video ditutup. Operasinya adalah dalam tempoh dua bulan 
dari sekarang. Keputusan ini diambil bagi memastikan gejala-gejala sosial yang timbul 

. kesan daripada permainan video dapat dibendung. Sebagai altematifkepada-keputusan 
t. penutupan pusat video ini, Jawatankuasa Kabinet bagi Membanteras Masalah-masalah 

Sosial dalam mesyuaratnya baru-baru ini telah memberi perhatian supaya tempat
tempat sukan, padang permainan dan aktiviti riadah yang lain diperbanyakkan di 
kawasan-kawasan perumahan. 

Kementerian Perumahan dan Kerajaan Tempatan, majlis-majlis kerajaan 
tempatan, Kementerian Belia dan Sukan dan pihak-piliak lain .... 

Tuan Shaziman bin Abu Mansor: [Bangun] 

Timbalan Yang di-Pertua [Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat, 
Tampin bangun. 

Dato' S. Veerasingam: Bagi saya habiskan ini dulu. Sekejap sahaja. Yang 
berkaitan bertanggungjawab untuk menyediakan kemudahan-kemudahan tersebut. 
Komuniti tempatan juga diminta memainkan peranan aktif bagi merealisasikan 
kemudahan-kemudahan riadah terus wujud dan diselenggarakan dengan baik dalam 
mesyuarat-mesyuarat. 

Tuan Shaziman bin Abu Mansor: Terima kasih Tuan Yang di-Pertua, 
terima kasih Yang Berhormat. Saya hendak tanya sedikit berhubung dengan tadi, 
apabila penutupan arked ini, kemudian akan diwujudkan pula pusat-pusat lain, pusat
pusat riadah dan pusat-pusat sukan tetapi dalam masa yang sama, masa menanti dan 
menunggu untuk munculnya pusat-pusat riadah dan pusat-pusat sukan itu - kalau 
hendak bina kompleks sukankah, hendak bina gelanggang takrawkah, gelanggang 
tenis, ke manakah aktiviti remaja yang kita hendak tujukan? Sebab saya tidak mahu 
nanti masa menunggu yang begitu lama, nanti remaja-remaja ini terlibat dengan aktiviti 
yang lebih jauh tidak sihat. Ini amat membimbangkan saya. Jangan kita tergesa-gesa 
melakukan sesuatu, akibatnya nanti lebih tidak baik. Ini saya minta pandangan Yang 
Berhormat berhubung isu ini. Terima kasih. 

Dato' S. Veerasingam: Terima kasih Yang Berhormat. Sebenamya tugas ini 
telah pun diberi kepada Kementerian Belia dan Sukan untuk menganjurkan beberapa 
permainan dan sukan supaya dia menjadi altematif kepada arked video dan juga 
mesyuarat Jawatankuasa Kabinet bagi Membanteras Masalah Sosial telah membuat 
keputusan supaya bangunan lama yang ada di bandar-bandar, boleh digunakan sebagai 
tempat-tempat di mana pemuda-pemuda remaja boleh menggunakannya sebagai 
tempat untuk mengadakan permainan indoor games, dengan izin. 

Soalan yang kelima, kanak-kanak yang dipenjarakan di Sekolah Henry 
Gurney, bagaimana masa depan mereka? Kanak-kanak yang dihantar ke Sekolah 
Henry Gurney atas kesalahan yang telah dilakukannya tidak disisihkan haknya dari 
mendapat pendidikan formal. Kanak-kanak yang ditempatkan di sekolah itu diberikan 
latihan vokasional dan akademik untuk membolehkan mereka kembali ke pangkuan 
masyarakat dan ini secara langsung menjamin masa depan mereka. 

Soalan yang keenam, Seksyen 7( 4 ), tidak memperuntukkan kriteria bagi 
Lembaga Hakim Pelawat untuk mengkaji pembebasan kanak-kanak tersebut. Kriteria 
ini boleh ditetapkan secara pentadbiran oleh pihak penjara dan perkara ini boleh 
disampaikan untuk perhatian Kementerian Dalam Negeri. 

Soalan daripada Yang Berhormat bagi Permatang Pauh, soalan nombor satu. 
Isu kanak-kanak remaja berusia 18 hingga 21 tahun tidak termaktub dalam Rang 
Undang-undang Kanak-kanak 2000 di mana perlu mereka dirujuk sekiranya 
memerlukan perlindungan. Melalui Rang Undang-undang Kanak-kanak 2000, takrif 
kanak-kanak adalah seorang yang berumur di bawah 18 tahun. Oleh itu, mereka yang 
telah mencapai umur 18 tahun dianggap dewasa dan akan dilayan sebagai orang 
dewasa. Dengan berkuatkuasanya undang-undang ini, perlindungan kepada mereka 
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yang berumur 18 hingga 21 tahun tidak diberi di institusi kelolaan Jabatan Kebajikan 
Masyarakat. Sekiranya ada di antara mereka memerlukan perlindungan, mereka 
bolehlah dirujuk kepada institusi perlindungan yang dikelolakan oleh NGO. 

· Soalan yang kedua, Rang Undang-undaog Kanak-kanak 2000 tidak 
me!tyentuh child labour. Kementerian berpendapat kebajikan kanak-kanak perlu juga 
merangkumi aspek penggajian dan penganiayaan oleh majikan. Walau bagaimanapun, 
aspek penggajian kanak-kanak ini adalah tertakluk kepada perundangan di bawah 
bidang ·kuasa Kementerian Sumber Manusia. Dalam hal ini, kementerian akan 
meneruskan perbincangan dengan Kementerian Sumber !-4anusia untuk menyelesaikan 
~~- . 

Soalan-soalan dari Yang Berhormat bagi Bachok. Soalan nombor satu, perlu 
masukkan asas-asas kerohanian dalarn kurikulum sekolah supaya mencapai 
kesempumaan dalam akta nanti. Tetapi asas-asas tersebut tidak hams menyeleweng 
daripada tujuan asal. Bagi menentukan kurikulum yang perlu dimasukkan di sekolah
sekolah, ianya adalah dalarn bidang kuasa Kementerian Pendidi.kan. Waiau 
bagaimanapun, cadangan bagi Yang Berhormat adalah merupakan cadangan yang bai.k 
dan boleh di.kemukakan kepada kementerian yang berkenaan. 

Soalan yang kedua, pertimbangan sebelum menjatuhkan hukuman ke atas 
kanak-kanak perlu berasaskan realiti dan bukan berasaskan belas kasihan. 
Pertimbangan tentang hukuman yang dijatuhkan ke atas seseorang kanak-kanak 
melibatkan soal perundangan dan principal of sentencing, dengan izin, dalarn 
memutuskan sesuatu hukuman majistret yang mengadili seseorang kanak-kanak 
diwajibkan menimbangkan, antara lain laporan akhlak yang disediakan oleh pegawai 
akhlak dan pendapat penasihat-penasihat mahkamah bagi kanak-kanak untuk 
memasti.kan bahawa hukuman yang dijatuhkan ialah hukuman yang seadilnya. 

Soalan ketiga, takrif pegawai akhlak - 10(1 ), pegawai akhlak ialah Pegawai 
Kebajikan Masyarakat. 10(3), pegawai termasuk Pembantu Kebaji.kan Masyarakat, 
Penolong Pegawai Kebajikan Masyarakat tidak disebut. Pegawai akhlak perlu akhlak 
yang baik supaya dapat menjadi contoh kepada kanak-kanak. Jawapan kepada perkara 
yang dibangkitkan telah pun dijawab dan adalah sama seperti isu yang dibangkitkan 
oleh Yang Berhormat bagi Kluang. 

Soalan keempat, tidak diperuntukkan secara khusus dalam rang undang
undang ini tentang pelanti.kan khusus dari badan agama seperti dari JAKIM, dalam 
Majlis Penyelaras Bagi Perlindungan Kanak-Kanak. Pelantikan wakil dari JAKIM ke 
dalam Majlis Penyelaras Bagi Perlindungan Kanak-Kanak boleh dibuat secara 
pentadbiran di bawah Fasal 4(I)(n}, wakil dari JAKIM sememangnya boleh 
dipertimbangkan kerana Fasal 4(l}(n) menyebut antara lain, kelayakan orang yang 
dilantik ialah orang yang mahir dan arif dalam hal keagamaan. 

Soalan yang kelima, Sekolah Henry Gurney - bagaimanakah pendekatan 
keagamaan di institusi ini? Aspek-aspek keagamaan sememangnya digunakan sebagai 
pendekatan yang utama dalam usaha memulihkan keperibadian dan kerohanian mereka 
untuk mengubah cara hidup mereka kepada cara hidup yang lebih sempuma. 

Soalan yang keenam, apakah jaminan kanak-kanak yang telah menjalani 
pemulihan akhlak selarna tiga tahun dipulihkan sepenuhnya? Kanak-kanak yang telah 
menjalani pemulihan di institusi akan menjalani program seliaan selama satu tahun 
bagi memastikan pemulihan kepadanya berterusan dengan kerjasama ibu bapa dan ahli 
masyarakat di tempatnya melalui Jawatankuasa Kebaji.kan Juvana Daerah. 
Jawatankuasa Kebajikan Juvana Daerah memainkan peranan yang penting di dalam 
memastikan kanak-kanak tersebut mendapat pekerjaan, latihan dan sokongan dari ibu 
bapa serta masyarakat. Sebelum itu, semasa menjalani pemulihan, mereka telah 
disediakan dengan program ..... 

Timbalan Yang di-Pertua (Datuk Lim Si Cheng): Yang Berhormat masa 
sudah cukup. Yang Berhormat boleh sambung pada petang ini. 
























































































